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SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 
Kjære Rotaryvenner! 
 
Da er vi gang med neste eike på Rotaryhjulet. De 

fleste har fått nye oppgaver i nye komiteer og noen 

har fått nye lederverv. Det er det som er en av 

byggesteinene i Rotary, ved å rullere og få nye 

oppgaver blir en satt inn i nye oppgaver i 

samarbeid med andre. Samarbeid og utveksle 

tanker og ideer er også en del av helheten i 

Rotary. Vi har ikke hatt mange møter ennå, men 

året startet brått med guvernørbesøk. Det krevde 

forberedelser for Fest- og kameratskapskomiteen 

og for presidenten med styret. Det ble lagt vekt på 

å forsvare KPM’en, som er et arbeidsdokument for 

året som kommer. Det ble blant annet snakket om 

den rollen vi spiller i forhold til egen klubb med 

rekruttering, alders- og kjønnsfordeling og Rotary 

International. Da møtet med guvernør Johan 

Østby var ferdig, satt vi igjen med en følelse av å 

ha lykkes i vår klubb. Han skamroste samholdet 

og den positive atmosfæren blant medlemmene. 

Klubben har vel aldri bevisst arbeidet for det; det 

har bare utviklet seg slik, fordi vi er trygge på 

hverandre og godtar at vi har forskjellige 

oppfatninger; altså toleranse i beste Rotaryånd! 

Det skal bli spennende å se om vi kan få i stand et 

nytt prosjekt som kan gi oss kapital å fordele. 

Siden bokmessa er et ferdigskrevet kapittel, håper 

jeg at vi kan få skrevet et nytt, kanskje med 

videreføring av «Ullerøydagen». Vi skal sette oss 

inn i hva det medfører av arbeid, forberedelser og 

inntekt. En av de nærmeste onsdagene vil 

Ravneng gi oss informasjon om denne dagen, 

som har vært flittig besøkt og gitt gode inntekter til 

de organisasjonene som har arrangert den. Når vi 

på en av de siste møtene i august fikk presentert 

et flott oppsatt regnskap og budsjett, følte vi også 

en viss tilfredshet. Så da er det bare å brette opp 

skjorteermene og sette i gang! Ha et godt 

Rotaryår! 

Ole Enger, President 
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Møteprogram: 
 

07.9 Klubbråd  

14.9 Historiebesøk på Øvre Guslund Gård 

21.9 Pratemøte 

28.9 Ikke fastsatt 

  

  

  

  
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   
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Referat fra klubbmøte 3. august 2016. 
 
Møtested:  Jens Grønnerød    
Program:  Sommerminner    
Møtt i andre klubber:  Ingen 
Gjester:   Ingen  
Tilstede:  56,8 % 
Fødselsdager:  Einar Gundersen 29/6, Ivar Haug, Rolf Jul 

  Strand 4/7, Per Halvorsen 11/7, Roger 
  Johannessen 16/7, Per H Eriksen 2/8   

Referent:  Per Henrik Eriksen    
 

 

Dette var første medlemsmøte for vår 
nye president Ole Enger.  
Det ble høytidelig gjennomført 
overrekkelse av presidentkjede fra 
tidligere president Stein Juliussen til 
Ole Enger. Stein fikk sin Past 
President-pin og i tillegg fikk President 
Ole påsatt en nyanskaffet Presidentpin. 

 
 
 
 
 

 
Presidenten har mottatt brev fra Einar Gundersen. Her fremkom det et ønske fra en 
Rotaryklubb i Ukraina om kontakt med norske klubber. Presidenten tar dette videre til 
øvrige klubber i vårt distrikt. 
 
Så til årets sommerminner. Her var det mange som hadde noe å fortelle. 

- Jens feiret sølvbryllup på trekkspilltreff i Värmland. Manglende insulin ga 
svensk personnummer. 

- Herleik fortalte om ferie på Bornholm med lange sykkelturer. 
- Søren fortalte om opplevelser fra Skagen. 
- Stein fortale litt om ferie i Helles og mye fra Kroatia. Kroatia er absolutt å 

anbefale. 
- Øystein Brodal fortalte om Svalbard og tur til Liseberg med barnebarna med 

mange skrekkinngytende opplevelser. 
- Tor Otto skal på ferie til Island og fortalte om alle hans forsøk på å finne frem 

til registrerte Rotaryklubber som det ennå var liv i. 
- Til slutt fortalt Per Brevik om hans uhell ved arbeid i eget hjem. Gipset ben var 

ingen hindring for å kjøre bil da den godeste Per hadde fått tips fra sin lege om 
hvorledes dette kunne gjøres. 

 
Da er Rotaryåret 2016 – 2017 i gang. 



Referat fra klubbmøte 10. august 2016. 
 
Møtested:  Storedal Kultursenter    
Program:  Guvernørbesøk – Johan Østby, Enebakk RK 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Even Jahren AG – Rakkestad RK  
Tilstede:  73,7 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 
Vår president Ole Enger åpnet møtet og ønsket guvernøren Johan Østby fra Enebakk Rotaryklubb og 
Even Jahren fra Rakkestad Rotaryklubb velkommen.   
 

Dette besøket var hans første besøk ute hos en rotaryklubb.   
Etter gjennomført formøte med styret og komitéledere hos Jens Grønnerød, 
satt han igjen med det inntrykket at denne klubben var en bra klubb og 
«ikke en gutte klubben grei» klubb. 
 
Han gjennomførte en presentasjon av seg selv: 
 

 Bor på en gård i Enebakk 

 Familie på 4 – kone og to døtre 

 Brygger øl, Frankofil 

 Jobber i Politidirektoratet med flyktninger – ikke politimann 

 Musikk som hobby og har blant annet som dirigent for musikkorps. 

 Rotary vervet vil nå ta mye tid fremover 
 
Møtt presidenten i Rotary International – fikk et godt inntrykk av ham og fikk 
kontakt med ham. 
 

Hva Rotary er: Ofte vanskelig å svare, men er en frivillig serviceorganisasjon med «yrkesaktive» 
medlemmer med mål å gagne andre. Vanskelig formålsparagraf. 
 
Årets tema: «Rotary serving humanity» Skjeberg Rotaryklubb har gode prosjekter. 
Etiske verdier Denne klubben – mobbing med glimt i øyet 
 
Overordnet strategi: 

 Styrke klubbene – finne det positive 

 Spre kunnskap og budskapet om Rotary og selv sørge for å skape godt omdømme 
 
Hva skjer: 

 Rotary Foundation er 100 år – hva kan distriktene gjøre? 

 Convention i Atlanta i 2017 – ønske om sterk representasjon fra klubben.  Norsk rotarianer er sjef 
for dette. 

 Distriktskonferansen på Sørmarka Konferansesenter i Ski – alle kan møte.  Tema er utvikling i 
arbeidslivet.  Hva slags kompetanse trenger vi fremover. 

 
Noe som burde være annerledes? 
 
Ole Enger avsluttet møte med å takke guvernøren med besøket 
Takket Jens Grønnerød for at han stilte opp med lokaler for avholdelse av formøte. 
 
Neste møte: Per Frode Rismark – hytta i Revebukta. Klubbmesterskap i stikkekasting. 

 



Referat fra klubbmøte 17. august 2016. 
 
Møtested:  På hytta til Per Frode Rismark, Revebukta 
Program:  Klubbmesterskap i stikkekasting  
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Per Bjørnar Wiig  
Tilstede: 62,2 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Stein Juliussen    
 

Presidenten, Ole Enger, ønsket velkommen til møte og takket Per Frode Rismark for 
at klubben fikk anledning til å ha sitt møte på hytta. Den ligger nydelig til helt nede 
ved sjøen i Revebukta med utsikt til Torsø-landet på den andre siden. 
 
Presidenten informerte om at det er sendt inn søknad om midler til støtte av 
restaureringen av nordre allé til Hafslund Hovedgård. 
 
Det arrangeres kurs i Rotary Foundation 1.sept. på Kihl gård i Råde. Kurset er åpent 
for alle medlemmer. Ole Enger vil dra på opplæringen. 
 
Rolf Juul Strand fikk ordet og fortalte om Ullerøy-dagen og at det i 2017 ikke er noen 
som vil stå ansvarlig for dette arrangementet. Er dette noe for Skjeberg Rotaryklubb, 
kan klubben stå som ansvarlig for Ullerøy-dagene 2017? Vi hadde en kort menings-
utveksling om dette. Presidenten tar kontakt med de som har vært ansvarlige for 
Ullerøy-dagene tidligere for å få mer informasjon og tar så saken med seg til styret i 
Skjeberg Rotaryklubb. 
 
Rune Larsen slo et slag for rotary-effekter. Han har en del merker og han kan også 
bestille annet dersom det er behov for f.eks. slips o.l. 
 
Per Frode serverte kaffe og gode kringler. Han fortalte kort om historien bak hytta 
deres om hvordan de fikk tilgang til dette flotte feriestedet ved Tosekilen. 
 
Det var flere i klubben som kjente til historier om Revebukta, Skjærviken og 
Tosekilen. 
 
Gode historier og hyggelig lag, da går tiden fort og det gjorde den også denne fine 
kvelden. Det ble ikke noe tid til klubbmesterskapet i stikkekasting, det må vi ta en 
annen gang. 

 
 



Referat fra klubbmøte 24. august 2016 
 
Møtested:  Skjeberg rådhus 
Program:         Regnskap og budsjett 
Gjester:  Ingen 
Fødselsdag:  Steinar Kjuus og Kai Brandstorp 24. august 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:  69,4 % 
Referent:  Ivar Haug 
 
Presidenten ønsket velkommen til møtet. Planlagt innslag om Ullerøydagen ved 
Dagfinn Ravneng måtte dessverre utgå. 
 
Per Sundby orienterte om demonstrasjon for rett toglinje som skulle skje lørdag f.k. 
og oppfordret de som hadde tid til å stille. 
 
Lasse Lundgaard orienterte om besøk fra Welshpool RC som er planlagt til 8.-13. juni 
2016. Det er behov for vertsfamilier (antatt ca.10-12 besøkende) og det ble 
oppfordret om tilbakemelding så snart som mulig. Det er planlagt en innenlands tur 
denne gang. 
 
Per Frode Rismark fortalte at neste møte vil skje på Appelsintoppen hvor Åge Rishøy 
vil orientere. 
 
Kasserer Rune Larsen slapp deretter til og delte ut utskrift av regnskap 2015/2016 og 
budsjett 2016/2017. 
 
Lasse Lundgaard og Ole Enger ble valgt til å underskrive protokollen. 
 
Kasserer gjennomgikk og kommenterte og svarte på spørsmål fra medlemmene. 
 
Revisjonsberetning fra revisor Steinar Kjuus ble deretter lest opp. 
 
Regnskap og budsjett ble godkjent med akklamasjon. 
 
 
 



Referat fra klubbmøte 31. august 2016 
 
Møtested:   Appelsintoppen, Lysløypa 
Program:         Orientering om tårnet. 
Gjester:  Ingen 
Fødselsdag:   
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:  57,1 % 
Referent:  Per Chr. Solberg 

 

Etter en spasertur på en flott anlagt turvei ble vi møtt 

av Åge Risøy fra Sarpsborg Rotaryklubb.  Han holdt et 

inspirerende foredrag om planlegging og bygging av 

tårnet på Appelsintoppen.  Risøy hadde truffet 

forskjellige mennesker og registrert at mange byer har 

et tårn. Dermed var ideen om at Sarpsborg også måtte 

få sitt tårn, skapt.  Foredraget ble en flott fortelling om 

mulighetene til å realisere drømmer.   

Ideen ble båret av tanken om at tårnet er en gave til 

hele Sarpsborgs befolkning i anledning byens 1000-

årsjubileum.  Dette utløste et stort engasjement hos 

bedrifter og enkeltpersoner om å delta med 

økonomiske ressurser og dugnad, i tillegg til det 

Sarpsborg kommune kunne stille opp med. Tårnet, som gir et storslagent utsyn, var 

bygd i galvanisert jern og norsk malmfuru og krever derfor lite vedlikehold. Rundt 

tårnet var det bygd gapahuker med muligheter for grilling.  Disse kan brukes av 

barnehager, skoler, lag, foreninger og enkeltpersoner. Risøy gjorde gjeldende at 

Skjeberg Rotary sikkert aldri tidligere har hatt et møte så nærme himmelen. Jo 

nærmere himmelen man er desto viktigere er det jo å ha god bakkekontakt. Det var 

derfor betryggende å høre at tårnet var festet med 48 jern dypt ned i fjellet.  

Rotarymøtet ble en vakker fortelling om mulighetene til å realisere prosjekter når 

”ildsjeler” og det offentlige samarbeider.  

 



Sistesia  Statistikken  

100 % fremmøte i august 

 

 

 
 

 
 
 

 
 
 

 

RI President John F. Germ velger:  

Rotary Serving Humanity  
som motto for 2016-17.  

Legg merke til Rotary's unike evne til å bringe 

sammen aktive fagfolk for å oppnå bemerkelses-

verdige mål. Germ mener at "Nå er det tid for å 

kapitalisere på vår suksess: som vi fullfører 

utrydding av polio, og sørger for at Rotary blir en 

enda større kraft for det gode i verden." 

 

 

Brodal, Øistein Guslund, Hans Kr. 

Enger, Ole Winsvold, Jørgen 

Faale, Ragnar  

3/8 10/8 17/8 24/8 31/8 Snitt 

56,8 73,7 62,2 69,4 57,1 63,8 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8      



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Rekrutteringskomiteen har ordet.  
 
Nå er jeg altså ansatt ved klubbens 
vervingskontor, og det er vel ikke det verste 
sted jeg kunne havne. Som fadder til seks av 
klubbens medlemmer og diverse Ryla-
kandidater, har jeg jo en viss erfaring med å 
spore opp brukbare kandidater.  
I øyeblikket har jeg to potensielle medlemmer 
på beddingen, hvorav en sikker. 
  
Jeg har brukt en del tid på å studere Arbeids-
og milepels-plan for rekruttering til 
Rotary i D2260, men jeg vet ikke riktig hva jeg 
synes. Jeg kjenner meg ikke helt igjen i 
formuleringene. Nå må jeg tilføye at jeg 
vurderer situasjonen ut fra hvor Skjeberg 
Rotaryklubb befinner seg. Vi har alltid sagt at 
vi velger å sette et tak på 45 medlemmer. Vel 
å merke aktive medlemmer, noe møte-
prosenten vår understreker. Vi har mistet to 
medlemmer i år, men får sannsynligvis minst 
to nye. Dermed er vi oppe i 43 medlemmer 
igjen. 
 
Når jeg går gjennom Arbeidsplanens 11 
punkter synes jeg det blir noe voldsomt. Jeg 
har ikke glemt hva jeg lærte av "Gamlegutta" 
da jeg entret RI i 1974: "Finn mannen så skal 
vi alltids finne en klassifikasjon til ham".  
Punkt.8: Fadderoppgaven kan ikke 
understrekes nok. Alt for mange ferske 
rotarianere blir kastet ut på dypet uten 
redningsvest. Hvis fadderen av en eller annen 
grunn er forhindret i å gjøre jobben sin, 
delegerer han ansvaret til den som  
står ham nærmest i kameratgjengen.  
 
Lykke til! 
Thor Otto 
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Møteprogram: 
 

05.10 Datakurs og My Rotary 

12.10 Afrikas juvel v/ Øystein Brodal 

19.10 Fhv. Sysselmann på Svalbard, Odd Ingerø 

26.10 Peismøter 

  

  

  

  
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   
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Referat fra klubbmøte 7. september 2016 
 
Møtested:  Skjeberg rådhus 
Program:         Klubbråd 
Gjester:  Ingen 
Fødselsdag:  Søren Pyntlund 1/9 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:  75,0 % 
Referent:  Jørgen Winsvold 
 

 
President Ole Enger ledet møte. 
Han sa at vårt kjære medlem Gunnar Roen var død denne 
morgen. Det ble tent lys for han og vi hadde et minutt stillhet 
mens vi hedret hans minne. Vi vil levere en bårekrans ved 
begravelsen. 
 

Så startet klubbrådet med at presidenten fortalte om styrets møter. Han 
refererte takk fra guvernøren som skrøt av vårt gode miljø i klubben. Deretter opplyste han at 
Welshpool rotaryklubb vil besøke oss 8.- 13. juni neste år. Han opplyste også om Rotary 
Foundation fondet var nå på over en milliard dollar. 

 
Programkomitéen. Per Frode Rismark orienterte fra sin komite programkomiteen 
og sa at det meste av møtene fram til jul var i boks, se møteprogrammene.  

 
Fest/ kameratkomiteen. Øystein Brodahl hadde det meste av sitt 
opplegg klart, de hadde hatt sitt første møte i komiteen allerede 
26/6 bl.a. fordi guvernør-besøket var så tidlig. Han opplyste at 
julemøtet blir 16/12, ost og vin blir 24/2 2017. Årsfesten må vi komme 
tilbake til grunnet kollisjon med besøket fra vår vennskaps-klubb fra 
Welshpool.  

 
Distrikt og RF. Ingen stor virksomhet foreløpig. formannen Kjell Lunde er på reise. 
 

Opplær./Kommunikasjon. Per Brevik fortalte også at opplegget var klart, hele 
årets fordeling av referenter på møtene var fordelt og ev. bytting må skje ved 
avtaler mellom medlemmene. Han foreslo at Gunnar Roens fadder skrev noen 
minneord i anledning dødsfallet. 

 
Samf. engasjem. Einar Gundersen orienterte om skiltingen vedrørende 

kirkene i vårt distrikt. Arbeidet går fremover 
 

 
Medl./Rekruttering. Brynjulv Kjenstad / Thor Otto Trapness opplyste at to nye 
medlemmer var på beddingen etter jul. 
  
 

 
Deretter fikk vi tid til litt pratemøte. Jens B. Grønnerød fortalte om sitt tilfelle med angina, han 
skrøt veldig av Feiring hvor han ble operert og at han dagen etter kunne reise hjem i buss og 
taxi.  (Det var bl.a Oslo Rotary klubb og Pål Prøitz) som var med å starte klinikken på Feiring). 



Minneord (etter Gunnar Martin Roen) 

Det var med dyp sorg vi mottok budskapet om 

Gunnar M Roen sin bortgang.  

7. september sovnet han fredfullt inn med sine 

nærmeste rundt seg.   

Han ville ha fylt 70 år 8. oktober. 

Gunnar hadde levd med kreft i over 12 år. Mange 

oppturer men også nedturer. Utallige cellegift- kurer 

og operasjoner tok likevel ikke humøret eller 

livsmotet fra han.   Han var en glad gutt, alltid 

smilende og optimistisk til det helt 

beundringsverdige. 

 

Født i Kristiansand.  Etter et kortere opphold i 

Tønsberg flyttet familien til Lande mens Gunnar 

ennå var elev i barneskolen. Etter endt utdannelse 

var han sivilingeniør kjemiteknikk fra NTH i1971. 

Yrkeskarrieren var kort fortalt: forsker ved SINTEF 

1971 – 1973, prosjektleder og produksjonsleder i 

Dyno Industrier Lillestrøm fra 1973 til 1977, 

avdelingsleder ved Norsk Teknisk Porselen i Fredrikstad. 

Fra 1977 – 1981. Fra 1981 og frem til pensjonering jobbet han på Borregård i Sarpsborg som 

henholdsvis produksjonssjef, markedssjef og til slutt Markedsdirektør. 

  

I 2006 ble Gunnar medlem i Skjeberg Rotaryklubb. Alltid blid og smilende og gjerne en klapp 

på skulderen og en klem på lur. Raus og inkluderende som han var ble Gunnar lett kjent med 

medlemmene og godt likt av alle. Selv om han skjulte sykdommen godt ble vi jo kjent med at 

han hadde en alvorlig sykdom. Ved et par anledninger etter fravær gav Gunnar en kort 

informasjon om hva han hadde vært i gjennom av behandling. Kort og nøktern uten snev av 

bitterhet eller selvmedlidenhet. Nei han var alltid optimist og var ikke «syk. Han var en 

berikelse for klubben de 10 årene vi fikk gleden av hans bekjentskap. Han oppgav sine 

hobbyer å være sopp, vin, venner og barnebarn. 

Mest av alt var Gunnar en familiemann. Han likte å ferdes i skog og mak og da selvfølgelig 

sammen med familien – Ektefelle Kari og deres to døtre. At Gunnar også ble en elsket 

bestefar er ingen overraskelse. Hytta ved Tyrifjorden var et yndet sted for familien. Men også 

her likte Gunnar å invitere venner. 

Gunnar var aktiv og utadvendt og engasjerte seg i ulike fora – da gjerne som leder. Sammen 

med sin Kari bygget de opp et stort nettverk av kolleger og venner. Det var et åpent hus hos 

dem. De var flinke til å samle venner rundt seg. Våre tanker går til Kari og familien. 

 

Vi lyser fred over Gunnar sitt minne 

Per Sundby 

 



Referat fra klubbmøte 14. september 2016. 
 
Møtested:   Hos Hans Kr. Guslund        
Program:   Historien om Øvre Guslund Gård. 
Møtt i andre klubber:  Ingen 
Gjester:  Ingen   
Tilstede:  69,4 % 
Fødselsdager:  Jens Henrik Westberg   
Referent:  Per Henrik Eriksen   
 
Diverse info. 

- Med en verdig avslutning for Gunnar M. Roen var det bisettelse 14.09. med mange 
medlemmer fra Skjeberg Rotary til stede. 

- Ole Kristian Laengen har vært på ferie i Lecca i Italia. Her ble det gjort et tappert 
forsøk på å spore opp en lokal Rotary klubb med tanke på besøk og utveksling av 
vimpel. Det ble med forsøket fra Ole Kristian da det var umulig å finne tidspunkt for 
møte hos den lokale Rotary klubben. 

 
Dagens program, historien om Øvre Guslund Gård fortalt av Hans Kr. Guslund. 

 
I dag har gården 190 mål dyrket mark og 150 mål 
skog. 
Hovedhuset, som Hans Kr. bor i, er 10 x 20 meter i to 
etasjer. 
Huset består av tømmerkonstruksjoner i hele 1. 
etasje + nordre og søndre del av annen etasje. 
Den samme konstruksjonen ser man også på Tune 
Prestegård.  
 
Ved hjelp fra arkitekt Stenseth ble denne restaurert i 
årene 2000 – 2001. Målet var å bringe eiendommen 
tilbake til tidligere tider og so mal brukte de bilder fra 
1900 når det gjaldt det utvendige. Søndre del av 
bygget er prøvd å bevare fra det gamle. 
Dagens farge utvendig er originalfargen.   
Jobben som her ble gjort fikk hederlig omtale i SA i 
2002.   
 
 
 
 

Gårdens historie: 
- Det antas at gården ble bygget i 1770 eller noe tidligere. Denne bygningen ble flyttet 

til Vaterland i Fredrikstad i 1840 – Skippergaten 13 og ble kalt Guslundgården. Denne 
ble revet omkring 1959. 
Nåværende bygning antas å være bygd omkring 1830.  
Første kommunestyremøte i Skjeberg ble holdt i denne bygningen i 1937. 
Riksvei 1, tidligere kalt kongsveien, gikk gjennom tunet frem til 1961. 

- I historiefortellingene står det om trefninger med svenskene. 3. august 1814 er 
Guslund under trefninger ved Ingedal kirke. Her forsøker svenskene å avskjære 
fiendens vei til Fredrikshald om Guslund veien. Allerede på den tid gikk hovedveien 
over eiendommen og Nedre Guslund. 



- Det antas at Øvre Guslund hadde status som gjestgiveri og skysstasjon fra 1789 og 
varte frem til 1851. I Skjeberg fantes det på denne tid 5 slike stasjoner hvor Øvre 
Guslund og Øistad hadde størst betydning. 
En skysstasjon var en offentlig subsidiert gård der gamle dagers reisende kunne få 
hest eller vogn for sin videre ferd , ofte kombinert med servering av mat og 
overnatting. Dette var ikke noe å bli rik av da tjenesten ofte ble betalt med varer. 
Skyss systemet var veldig viktig for reisende i Norge helt frem til omtrent 1900. 

- På 1800 tallet var det graderte skysstasjoner: 

 Faste skysstasjoner som hadde hester klare kontinuerlig. 

 Tilsigelses stasjoner so måtte ut og hente hester når reisende ankom. Øvre 
Guslund var nok en slik stasjon. Her hadde bøndene omkring plikt til å skaffe 
hester etter tur. Dette var en byrde for bøndene og ikke populært. 

Det var mange reisende ved Guslund da det var mange som skulle fra og til Sverige 
og Danmark. 
Når kongen skulle til Kristiania gikk oftest veien forbi Guslund. 

- Gamle kilder antyder at et gudehov engang i tiden lå plassert mellom øvre og nedre 
Guslund. Navnet Guslund er nok en omskriving av Gudenes lund. Dette ser man 
også i naturen da det er flere steinrøyser og gaver på eiendommen so indikerer at det 
har vært et ofringssted. 

 
Det finnes ingen klar oversikt over eier slekter i fjerne tider, men nåværende eierfamilie 
med visse forbehold spores tilbake til 1600 tallet. 
Hans Halvorsen Guslund (1825 til 1903) først gift med Jacobine Ottersdatter (1823 til 
1862) og siden med Bolette Bisseberg (1833 til 1915) var en mektig mann i bygda. 
Han eide flere gårder både i Halden og Skjeberg, herunder Røsnes i Berg, Heltorp, Nes, 
Buer i Skjebergdalen og Guslund som nok var hans hovedsete. Han hadde god kontakt 
med Hafslund Hovedgård, noe som kan spores tilbake til enkelte møbler som fremdeles 
finnes på Øvre Guslund. 
Guslund gjestgiveri ble nedlagt i 1872. 
 
Etter dette eide bestefaren til Hans Kr. gården. Johan Hansen Guslund, født 1862 og gift 
med Mathea Svendsen fra Borge. Sagn og fortellinger sier at hun var en mektig kvinne 
og styrte eiendommen. 
 
Faren til Hans Kr. tok over gården like før krigen og Hans Kr. sammen med broren tok 
over i 1974. 
Broren døde i en ulykke i skogen 8. april 1992 og etter det har Hans Kr. eid gården alene. 
Tanken er at sønnen Martin skal ta over gården når den tid er klar. 
 



Referat fra klubbmøte 21. september 2016 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus    
Program:  Referat fra Distriktskonferansen og Ullerøy-dagen 

Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Dagfinn og Torger fra Ullerøy  
Tilstede:  66,7 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 
Vår President Ole Enger åpnet møtet.   
 
Vi har fått søknad via mail fra "vi på Borgen Barneskole" på kr 10 000 til et prosjekt som går på å 
forebygge negative inntrykk fra nettet og bruk for barn i skolen.  Prosjektet gjennomføres via 
"barnevakten.no – kurs i nettverk. Det var ikke stemning for å innvilge søknaden. Ligger ikke i vår 
gate. Prosjektet er skolevesenet og det offentliges eget ansvar og Barnevakten.no er sannsynligvis 
en privat organisasjon. 
 
Jan Willy informerte om at foreningen også i år kan få dugnaden på Kongsten som vil gå over 3 
dager fra 1.november til 3. november. 
 
Lasse – vertskapsliste for besøket fra Wales gikk rundt slik at man fikk en oversikt over hvem av 
medlemmene som kunne være vertskap under besøket. 
 
Ole og Morten hadde vært på distriktskonferansen i Drøbak.  Ole ga et referat og oversikt over de 
emner som var tatt opp på konferansen og de foredragsholdere som hadde bidratt.  Dette hadde 
vært en interessant konferanse. 

 
Dagfinn Ravneng og Torger Karlsen fra 
Ullerøydagene redegjorde for det opplegget 
som de hadde hatt for gjennomføring av 
dagene. Dagfinn hadde vært leder i 21 år.  Nå 
hadde mange blitt for gamle og ønsket å trekke 
seg tilbake. Planleggingen begynte i januar 
måned og så hadde man jevnlige møter frem til 
siste uka før dagene.  Denne uka går det i ett.  
 
Skjeberg Rotary klubb er ute etter nye 
prosjekter som kan gi overskudd til midler til 
formålene Rotary har. Følgende lag og 
foreninger har vært med: NOR misjonen, 

Idrettslaget og Sanitetskvinnene. Disse er små foreninger og har ikke hatt folk nok til å stille opp. 
Mange av medlemmene begynner også å bli gamle. Mye jobb med det praktiske: Det må være et 
samarbeid med Marinaen og disse hallene må klargjøres og kjøre og hente lopper og lagre disse. 
En del er bare skrot og man fyller opp en hel container etter dagene. Vet aldri hva kundene vil ha. I 
tillegg må det skaffes scene og lydanlegg og lage et program. Man har flere salgsboder som selger 
pølser, vafler og mye annet. Det avholdes auksjon. Overskuddet deles mellom foreningene og har 
gitt et overskudd de siste årene på kr 15 000 til kr 20 000 på hver av foreningene. "Ullerøy-dagen" 
eier mange meter med bord. Gratis å parkere, men dette må planlegges og organiseres godt. 
 
Konklusjonen er at det er mye jobb, men moro.  Det er en kjensgjerning at dette arrangementet er 
sterkt knyttet opp til Ullerøy.  Det er normalt ca. 4000 besøkende og "dagene" arrangeres andre 
lørdag i august.  Det må tilstrebes å få yngre mennesker med i dugnadsgjengen.  Damer må være 
med og man er nok avhengig av å ha med folk fra Ullerøy.    



Referat fra klubbmøte 28. september 2016. 
 
Møtested: Borgarsyssel museum    
Program:  Det nye tårnet og og det nye bygget                     
Møtt i andre klubber: 
Gjester:  Våre ledsagere 
Tilstede:  74,3 % 
Fødselsdager:  Øivind Kjølberg 24.sept og Kåre Vastveit 27.sept 

Referent:  Stein Juliussen  
 
 
Før møte begynte fikk alle en mulighet til å gå opp i det nye tårnet på Borgarsyssel. 
Tårnet er 38 meter høyt og utsiktsplattformen er 32 meter over bakken. Tårnet gir en 
flott utsikt over byen og omegn. 
 
Presidenten ønsket alle velkommen til Borgarsyssel museum i det nye flotte bygget, 
Olavs Hall.  Han ga så ordet til kveldens guide Einar Andersen. 

 
Einar Andersen fortalte litt om bygget som de er meget stolte 
av. Bygget inneholder informasjon og ting fra byens historie. 
Middelalderen er sentral, og selvfølgelig Olav Haraldsson. Men 
i tillegg er det små historier fra temaer eller tidsepoker. 
 
Vi fikk en flott omvisning i bygget og spesielt ble vi imponert av 
Egnertablåene som nå er kommet til sin rett. 
 
Olavssøylen er en kopi av søylen som står i fødselskirken i 
Betlehem. Den er laget av Jerusalemsmarmor og bearbeidet 

ved Johans Monumenthuggeri i Skjeberg, mens kronen på verket, kapitélet, er 
hugget i Betlehem av den lokale billedhuggeren Akram Anastas. Søylen har den 
eldste bevarte avbildningen av Olav den hellige. 
 
Omvisningen ble avsluttet med en animasjonsfilm om hvordan historikerne tror at 
byen Borg så ut på ca. år 1100.  
 
Neste møte, 5.oktober, er datakurs med Per Brevik der vi går inn på My Rotary. Alle 
bør ha med seg en PC. 
 
 

 



MIMRESIDEN 
 

 

Besøk på Sarp Kraftverk 18. august 1976 

 

Denne gang var det omvisning på Sarp Kraftverk som sto på programmet. Vi 

möttes i kantinen på Hafslund Kraftverk og der ble vi önsket velkommen av 

vårt rotarymedlem Gundersen. Gundersen ga så en orientering om 

forskjellig forhold som hadde spilt inn for byggingen av det nye Sarp 

Kraftverk. 

 

A/S Borregaard og Hafslund Kraftverk deler vannmassene i Sarpefossen. I 

elektrisk energi tar de ut 40 MW hver ved sine kraftstasjoner. 

Det har rent mye unyttet vann i Sarpefossen gjennom tidene og for å 

utnytte dette bedre har A/S Borregaard og Hafslund Kraftverk gått sammen 

for bygging av den nye kraftstasjon. Sarp Kraftverk skal produsere 80 MM 

og dette med bare en kjempestor generator.  

 

Det er ingen billig affære å bygge kraftverk, dette vil koste 145 mill, 

kroner. Med oljekrisen vi hadde og med stadig stigende oljepriser gir 

dette grunnlag for en tilfredsstillende ökonomi. 

 

For å lede vannet gjennom den nye generatoren og ut er det sprengt en 

kjempestor tunnel i fjellet fra området öst for Sarpebroen, som så ender 

ut i. elven 400 meter lengre nede. Det var denne tunnel vi skulle bese og 

med Gundersen som kjentmann gikk vi i gjennom hele tunnelen. Dette var 

ikke vanskelig, det var opplyst og utrolig lett å gå til å være et 

anlegg. En og annen vanndam måtte forseres, men gunmistövlene holdt de 

fleste av oss törre på beina. 

 

Gundersen fortalte at tunnelens tverrsnitt er på hele 240 m
2 
(15.17 m, 

det skulle gi god plass til et 4.etg. hus). Fallhöyden var på ca. 20 m og 

vannföringen vil bli 500 m
3
/sek. 

 

Det er iallfall vanskelig å forestille seg de enorme dimensjoner av 

kraftverket, för en har gått i gjennom tunnelen. 

Rart ar det også å tenke på, at tunnelens dypeste punkt er hele 24 meter 

under havflaten. 

 

Tilslutt var det samling i kantinen hvor Gundersen ga svar på våre 

spörsmål. 

 

President Petterson takket Gundersen for en interessant kveld, som 17 av 

medlemmene var med på. 



Sistesia  Statistikken  

100 % fremmøte i september 

 

 
 

 
 
 
 

 
 
RI får 65,4% 

 
 
 

 
 

 
Et brev fra vår kjære Leif K Haugan som i mange år var gjest hos klubben og hadde 
som tradisjon å feste Rotarynålen på nye medlemmer på våre årsfester. 
 

 

Høysommer og musikk-tradisjon. 

 

Ute i Skjeberg i Østfold ikke langt fra Halden er en helt 

spesiel musikk-tradisjon, Høk-Festivalen, under utvikling. 

 

Også iår arrangerte Skjeberg Rotary Klubb en musikk-kveld for 

sine medlemmer med familier og innbutte fra naboklubbene. 

Onsdag 22. juli på en av våre få fine sommerkvelder strømmet 

det folk inn til den 6tte "Høk-Festivalen" for morro skyld 

kalt etter stedet hvor møtene holdes. 

 

Trofaste musikalske krefter var sangeren Olav Eriksen og pianisten Kristian Lange, 

begge forøvrig medlemmer av Oslo Rotary Klubb. Begge har de slik evne til å gripe 

publikum både gjennom sine musikalske ytelser og introduksjoner de gir til hvert 

stykke. Iår var første avdeling spesielt viet komponisten Halfdan Kjerulf. Hør bare 

slike komposisjoner som "Over de høye fjelle", "Vegviseren synger", "Mitt hjerte og 

min lyre" og "Oppå fjellet". 

 

I en Rotary forsamling hører gjerne et 3 minutter med, Kristian Lange holt et slikt 

innlegg, om Kierulf, komponisten som på en måte var kommet noe i skyggen av Grieg. 

 

Annen avdeling omfattet nålevende komponist, Fredrikstadgutten Arne Dørumsgård, som 

bl.a, har laget mange arrangementer til Bellmans viser. Friske, morsomme og 

stemningsfulle stykker strømmet ut i lokalet. 

Presidenten Jens Henrik Westberg kvitterte med blomster og to store 

jordbærkartonger. Begge lovte å komme igjen neste år: 

 

LKH 8/8-1981 

 

Brevik, Per Larsen, Rune 

Damsleth, Jan Willy Lundgaard, Lasse B 

Enger, Ole Pehrsen, Morten 

Faale, Ragnar Rismark, Frode 

Laengen, Ole-Kr. Winsvold, Jørgen 

7/9 14/9 21/9 28/9 Snitt 

75,0 69,4 66,7 74,3 71,4 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4     



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Rekrutering av nye medlemmer og 
komitemøter. 
 
Vi hadde et meget positivt og hyggelig 
guvernørbesøk tidligere i høst. Guvernøren 
understreket både på formøtet og i selve 
klubbmøtet at rekrutering av nye medlemmer 
må prioriteres i alle klubber. Vi fikk det 
inntrykket at i flere klubber var det et problem 
å skaffe nye medlemmer.  Vi må vel kunne si 
at dette ikke er noe stort problem hos oss. 
Men det må understrekes at det er meget 
viktig at vi alle er aktive med å skaffe nye 
medlemmer. 
 
Litt om arbeidet i komiteene. 
Jeg er en av de eldste i klubben og har vært 
med helt fra starten. Derfor er jeg så fri at jeg 
tillater meg og "mimre" litt. 
 
I "gamle dager" var det vanlig å ha 
komitemøtene hjemme hos hverandre.  
Mange av oss følte at dette var meget positivt. 
Den sosial kontakten ble forsterket, og at våre 
ektefeller fikk være med noen ganger var bare 
positivt. Nå er komiteene så store, at det kan 
være vanskelig å holde møter hjemme hos 
hverandre. Men arbeidet i komiteene er både 
lærerikt og sosialt for medlemmene, og derfor 
er det viktig at komitearbeidet vektlegges. 
 
Vår komite har avholdt møte etter                 
"gammelt" opplegg , hvor ektefellene var med. 
Det var vellykket med først et effektivt 
"arbeidsmøte", og med en koselig sosial 
avslutning. 
 
Brynjulv 
 
 

 
Nr. 4 Årgang 41 
Oktober 2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

02.11 Olav den hellige v/ Per Chr. Solberg 

09.11 Ridderdagene v/ I. Stordal (på Storedal kult. senter) 

16.11 RF prosjekt Uruguay v/ Ole Sepajervi President i 
Nesodden RK 

23.11 Referat fra peismøtene 

30.11 Ur/ego v/ Steinar Kjuus 

  

  

  
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 5. oktober 2016 
 
Møtested:   Skjeberg rådhus 
Program:         Datakurs, Mitt Rotary og andre muligheter på nett 

Gjester:   Ingen 
Fødselsdag: Ingen 
Møtt i andre klubber: Thor Otto Trapness (Sarpsborg RK) 
Tilstede:   69,4 % 
Referent:   Ivar Haug 
 
Presidenten ønsket velkommen til møtet.  
Neste møte har tittelen ”Afrikas Juvel- et besøk til det glemte paradis” v/Øystein 
Brodal.  I forbindelse med peismøter 26. oktober oppfordret presidenten potensielle 
peisverter om å melde seg på neste møte. 
 
Deretter dro Per Brevik i gang med kveldens tema. 
 
Først var vi gjennom prosessen med å aktivisere vår pålogging til My Rotary. Dette 
finner man under Rotary Lenker på vår hjemmeside.  
I tillegg ble vi instruert om hvorledes vi logger oss inn på Interne sider på vår egen 
hjemmeside. 
 
Sekretæren oppfordrer medlemmene til å sjekke at alle opplysninger er korrekte. 

 
Månedens tips! 
For at bilder vi setter inn i Word skal kunne flyttes i dokumentet, setter du det en gang for alle 
slik: Valget er øverst til venstre: Fil – Avansert – "Sett inn bilder som" og velg firkant. 
 

 



Referat fra klubbmøte 12. oktober 2016. 
 
Møtested:  Skjeberg rådhus. 
Program:  ”Afrikas juvel - et besøk til det glemte paradis" v/Øystein Brodal  

Møtt i andre klubber: Thor Otto Trapness, Sarpsborg RK 
Gjester:  7. Ledsagere var invitert med.   
Tilstede:  91,7 % 
Fødselsdager:  Thor Otto Trapness   
Referent:  Per Christian Solberg. 

 
Natten er myk som fløyel og fylt med lyder som er fremmede for en 
nordboers øre.  Berit og Øystein Bodal er på reise i Afrika sammen 
med andre deltakere i ”Temareiser.”  Etter et opphold i 
hovedstaden Harare, i Zimbabwe går turen videre til bl. a. Bumi 
Hills, Lake Kariba. Det ble en opplevelse av å være i nærheten av 
paradis på jord. Det bekreftet også Mandelas ord til Mugabe, da 
han overtok ledelsen av landet: ”Du har arvet Afrikas juvel.”  
 
Landet er vakkert og rikt på ressurser. Etter frigjøringen fra 
kolonitiden, en frigjøring som var støttet av Vesten, har imidlertid 
landet hatt en negativ utvikling. De som hadde kjempet for 

frigjøring ville ha sin del av kaken og statskassen ble tømt. Jorden tatt fra de store jordeierne og delt ut 
som belønning til de som hadde støttet Mugabe.  Det siste forårsaket en dramatisk nedgang i 
landbruksproduksjonen. Styringssystemene fungerer ikke lenger og ikke økonomien heller. Men folket 
livberger seg med en økonomi ved siden av den offentlige, salg av frukt og bær fra hagene osv.  Men 
utdanningssystemet har vært brukbart så landets befolkning er relativt sett høyt utdannet. I dette 
vanstyrte og fattige landet møtte Øyvind og Berit hyggelige og åpne mennesker som gjerne ville ha 
kontakt og slå av en prat. Det var også lagt inn turer til nabolandene Zambia og Botswana. Sistnevnte 
land var velorganisert i forhold til Zimbabwe. Men landet var i større grad merket av turismen og hva det 
gjør med menneskene som bor der.  
 
Tilbake til Zimbabwe igjen ble de kjent med Tongastammen. Dette folket er sterkt frihetselskende og har 
en tusenårig historie. På tross av undertrykkelsen har de bevart sin egenart og kultur. Deres religiøse tro 
er nært knyttet til elveguden Nyaminyami. Da kolonimakten ville legge deres bo-område under vann, 
advarte de og sa at guden deres ville hevne seg. To ganger ble da også kolonimaktens arbeid ødelagt 
av naturkreftene, men arbeidet lykkes tredje gang!! Men Tongafolket ga ikke opp. Spesielt fint var det å 
høre at også barna deres fikk gå på skole. En bedre framtid er fremfor alt avhengig av skolegang. 
 
Øystein og Berit tok oss med på en flott reise på et vakkert kontinent og Øystein avsluttet: 
 

Du kan ta meg ut av Afrika, men ikke Afrika ut av meg. 
 

 



Referat fra klubbmøte 19. oktober 2016. 

Møtested:  Skjeberg rådhus. 

Program:  3. min med Quiz  

Møtt i andre klubber:  

Tilstede:  72,2 % 

Fødselsdager: Hans Kr. Guslund 14/10  

Referent:  Jørgen Winsvold. 

Einar Gundersen har fått et problem med et flåttbitt og sykmelder seg. 
  

Møteleder var presidenten 
Kveldens foredragsholder, fhv. Sysselmann på Svalbard, Odd Ingerø, hadde 

sykdomsforfall. I stedet ble det spørrekonkurranse. 
  

Foreløpig har 13 personer meldt sin ankomst fra Welshpool, ca. 8. Juni 2017, det 
ønskes flere verter. 
  

Det var også ønske om flere peisverter til neste møte.  (Jeg håper flere enn meg hadde 
vond klump i magen.) 

  
Klubben ble delt inn 5 lag. 
Spørrekonkurransen var om Rotary. Den var meget bra, og vi oppdaget nok at vi 

trenger flere opplysningskvelder om vår egen klubb og organisasjonens historie.  Hele 
kvelden gikk med og vi lærte meget. 

 
Premien til beste laget ble en pose twist. 

 

 
 



MIMRESIDEN 
 

 

Møte den 25. august 1976 

 

President Petterson önsket vår gjest Olav Eriksen, Oslo RK, og de 18 

medlemmer vel mött til vårt möte som denne gang var i Östfoldmeieriet. 

 

Kveldens program vart "Det går alltid et tog", v/ Johan Löken. 

För Löken slapp til med sitt kåseri ref. presidenten fra Guvernörens 

månedsbrev, som bl.a. ga en forklaring på hvordan konferanseavgiften til 

distriktskonferansen i Fredrikstad skal beregnes, - om medlemskap og 

klubbvekst - om Rotary's fotokonkuranse og om guvernörbesök. 

 

Sekretæren ref. fra siste styremöte. 

 

Löken begynte med å fortelle om bedriften NSB med sine 18430 ansatte som 

er fordelt på de 290 betjente stasjoner. Etter en meget beskjeden start i 

1850 årene, har de faktisk og bokstavelig talt satt "spor" etter seg over 

det meste av landet. Sporene eller banenettet er ca. 4400• km. 

Med hjelp av lysbilder viste Löken oss forskjellige slag av vogner som 

NSB bruker å transportere sine reisende og gods med. Nytt for flere var 

vel at NSB hadde både konferansevogner - utstillingsvogner - 

selskapsvogner og spesielle mödrekupeer - eller vi kan chartre et helt 

tog om vi måtte önske det. 

 

Vi fikk en nyttig innföring i NSB's billettsystem og mulige 

rabattordninger. F.eks. familierabatt - möterabatt - grupperabatt - og 

ho&5rbilletter. For de som reiser ofte eller hver dag er 

kanskje halv- eller helmånedskort å foretrekke. 

Löken var også inne på det med spisevogner og sovevogner og i den 

forbindelse sammenlignet han NSB med et stort hotell, som bl.a. skal re 

ca, 25oo senger hver dag. 

 

Både persontrafikk og godstrafikk har de siste årene hatt en ökning. 

 

Det ble stillet spörsmål, som ble besvart av Löken, som er en erfaren 

jernbanemann. 

 

Tilslutt takket presidenten for kåseriet. 

 

Hva skjedde i 1976? 

 Bergesen skipet Berge Istra blir meldt savnet i Stillehavet 7/1. To overlevende blir funnet 

19/1 Resten av besetningen på 32 omkommer. 

 Trygve Bratteli går av som statsminister, Odvar Nordli overtar (15/1) 

 Vinter OL i Innsbruck åpner. (4/2) 

 Argentinas president Isabel Peron blir avsatt ved militærkupp (24/3) 

 Store demonstrasjoner i København, for å bevare fristaden Christiania (1/4) 
 1000 mister livet i jordskjelv i Italia (6/5) 

 Palestinske terrorister kaprer et fly med 257 ombord. (27/6) Israelske soldater går til aksjon, 
kaprerne, 3 gisler og en soldat blir drept. (3/7) 

 Stor skogbrann i Elverumsområdet. 8000 mål skog brenner opp. (30/6) 

 Det amerikanske romskipet Viking 1 lander på mars. (20/7) 
 Fabrikkanlegget til Jotun, i Sandefjord brenner ned. 6 mister livet (15/9) 
 1000 mister livet i en orkan i Mexico(1/10) 
 Jimmy Carter blir valgt til USA`s president (2/11) 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i Oktober 

 

 
 

 
 
 
 
 

 
26/10 var peismøte. Referat i novemberbrevet. 
 

 
 
 

 

Til Månedsbrevet. 

Et godt gammeldags komitemøte. 

Sist torsdag inviterte Brynjulv til rekrutteringskomitemøte i Kathinka Kjevesvei. Øivind og Anne, 

Lena og jeg stilte edrue og glattbarberte klokke 18.00. 

Mens damene hygget seg med et (eller flere) glass portvin i finstuen, hadde vi gutta et særdeles 

meningsfylt møte i en av de mindre stuene, med et iskaldt glass pilsenerøl. 

 

Etter noenogseksti minutter hadde Ditte alt klart for servering. Nydelig rakafisk, spesialbestilt fra 

Valdres, akkompagnert av alt hva hjertet kunne ønske av diverse hakket løk, rødbeter, rømme, 

poteter, flatbrød og lefse. Hver deltager fikk utlevert en liten karaffel akevitt med ditto glass som 

kork, og alt det øl hjertet kunne begjære. Etter fisken fikk vi servert kaffe og kake med likør og 

cognac. Det var ingen trykket stemning i lokalet og klokken 22.00 ble vi hentet av vår innleide 

privatsjåfør. 

 

En hjertelig takk til Ditte og Brynjulv! 

 

ÅRETS HØYDEPUNKT NÆRMER SEG!! 

Villfisk i raket form fra Rollag i Numedalen ankommer Skjeberg første uka i desember. 

Prisen er som før kr.150.- pr kilo, og vi regner 3 til 4 fisker pr. kilo. 

Meld fra til meg hvor mye dere vil ha. 

Thor Otto 
 
 

Brevik, Per Larsen, Rune 

Enger, Ole Magnusen, Per Inge 

Faale, Ragnar Pedersen, Hans Erik 

Grønnerød, Jens B Strand, Rolf J 

Halvorsen, Per Winsvold, Jørgen 

Laengen, Ole-Kr. Ørseng, Thor 

5/10 12/10 19/10 26/10 Snitt 

69,4 91,7 72,2 75,0 77,1 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1    



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 
Distrikt og RF-komiteen 
I år heter vår komite «Distrikt og RF-komiteen», i fjor 
var navnet «Internasjonalt arbeid». Kjært barn har 
mange navn – men uansett, ansvarsområdet er det 
samme. Og ansvarsområdet er stort og omfattende: 
The Rotary Foundation (TRF = Rotaryfondet), 
internasjonalt arbeid, RYLA, GSE, UE, Handicamp, 
informasjon om Rotary og Paul Harris. Her er det 
mange baller å håndtere hvis vi ønsker.  
De fire avenyer, klubbtjenesten, samfunns-tjenesten, 
yrkestjenesten og internasjonal tjeneste fikk en femte 
aveny i tillegg i 2010: ungdomstjenesten. Tre av disse 
fem avenyene, yrkestjenesten, internasjonal tjeneste 
og ungdomstjenesten er hovedområdene for denne 
komiteens arbeid. Dette blir et meget stort felt og vi 
må plukke ut noen enkeltsaker vi bør jobbe videre 
med. 
Vi erfarer, som flere komiteer før oss, at det kan være 
vanskelig nok å finne fram til en villig RYLA-kandidat 
som kan delta på det årlige RYLA-seminaret. 
Skjeberg RK var jo medarrangør av RYLA-seminaret 
i perioden 2008-11 og vi har hatt dyktige ungdommer 
som våre RYLA-representanter tidligere. RYLA-
seminaret er en unik mulighet for unge lederemner. 
I klubben har vi de senere år knapt nok nevnt GSE 
(Group Study Exchange). Nå heter det VTT – 
yrkesrettet treningsteam. Unge fagfolk i alderen 25-40 
år, i starten av sin karriere, har her en glimrende 
mulighet til, som et team, å besøke ulike land for i en 
4-6 ukers periode å se hvordan yrkesbrødre og -
søstre jobber der. Dette kan støttes av TRF, enten 
som Global grant eller som District grant. Rotarianere 
i Georgia, USA har etablert en ordning som hvert år 
innvilger ettårige stipend til studenter mellom 18 og 24 
år - Georgia Rotary Student Program (GRPS) for å 
kunne studere ved college og universitet i staten 
Georgia. Dette er et meget godt tilbud til ungdom som 
vil studere i USA et år og bo hos en vertsfamilie. Men 
det må forberedes i god tid. Søknadsfristen for neste 
år er gått ut, men 1.oktober 2017 er det frist for å søke 
for studieåret 2018-19. Vår komite vil forsøke å hjelpe 
en lokal ungdom i søknadsprosedyren for et GRPS-
stipend. 
 
Kjell Lunde     

 

 
Nr. 5 Årgang 41 
November 2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

09.12 Julemøte (Fredag) Golfklubben Opsund 

14.12 Pratemøte m/utlodning 

21.12 Juleminner 

  

  

  

  

  
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 2. november 2016. 
 

Møtested: Skjeberg rådhus    
Program: "Hva tenkte Olav den Hellige" v/Per Kr. Solberg                    

Gjester: Våre ledsagere 
Tilstede: 77,1 % 
Fødselsdager:  Ingen  
Referent: Stein Juliussen  
  

Presidenten ønsker velkommen til kveldens møte. 
 
Lasse B. Lundgaard fikk ordet og fortalte om opplegg rundt det kommende besøk fra 
Welshpool Rotaryclub i 2017. Det legges opp til en omfattende rundtur i Norge for å vise frem 
vårt vakre land. 
 
Brynjulf Kjenstad fikk ordet og hadde truffet vårt æresmedlem Torbjørn Knape. Han er nå 87 
år og hilser til klubben. 
 
Øistein Brodal orienterte om neste møte som blir på Storedal. 
 
Per Frode Rismark fortalt om planer om et Inter-City møte der tema er jernbanen gjennom 
Østfold og hvor skal den gå? Det er fire klubber som samarbeider om dette møte. 
 
Presidenten informerte om at det er gjennomført en dugnad av klubbens medlemmer på 
messe i Kongstenhallen. Det betyr penger inn til klubben. Enestående innsats av våre 
medlemmer! 
 
Per Kristian Solberg fikk ordet og han holdt ert foredrag med tittelen «Hva tenkte Olav den 
Hellige» 

 
Per Kristian fortalte om Olav den Hellige og om hvor kjent han 
ble utover i verden, i datidens kristne verden.  Nidaros ble det 
4.viktigste pilgrimsmål i Europa. 
 

Beskrivelsene om Olav den Hellige har vi særlig fra Snorre. 
Men det er også skrevet mye om han innenfor kirkens skrifter.  
Kirken beskriver han som en mild og from person, og de ville 
fjerne noe av den brutale Olav, en konge etter kirken og Guds 
hjerte, en rettferdig konge. 
 
Olav reiset tidlig ut i viking, og gjennomførte 12 reiser i viking. 
Han ble døpt i Rouen i 1014. 
 
Per Kristian forteller om Olav som fòr hardt frem for å kristne 
Norge. Olav seilte i 1016 opp Glomma og bygde sin borg ved 

fossen og skapte der byen Borg og vår by Sarpsborg. Siden kjenner vi historien om Olav den 
hellige som konge og som i perioder rømmer landet da det var mange som kjempet om makt 
og posisjon. Til slutt faller han for bondehæren i slaget ved Stiklestad i 1030. 
 
Per Kristian fortalte så om det som hendte med Olav den hellige på Stiklestad og senere hva 
som skjedde og hva som gjorde han til en helgen. 
 
Spennende tanker og et fremragende foredrag av Per Kristian Solberg. 



Referat fra klubbmøte 9. november 2016. 
 
Møtested:  Storedal Kultursenter    
Program:  Ridderdagene v/Ingebjørg Guslund 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Anna Grønnerød og Magnhild Sundby  
Tilstede:  74,3 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 
Vår president Ole Enger åpnet møtet.   
 
Øyvind Kjølberg informerte om at det var nå mulig å melde seg på rakfisklag i Borge Rotary 

Klubb. 
 
Ingebjørg Guslund fikk ordet. Hun sitter i styret for 
arrangementet Ridderdagene og har som 
hovedoppgave å søke om økonomiske midler for å 
gjennomføre arrangementet. 
 
Ridderdagene består av mange aktiviteter for 
funksjonshemmede.   
Dette går på sykkelritt med forskjellig lengde, 
laserskyting, klatrevegg, terapiridning, 
fuglekassesnekring, arkeologiske utgravninger for 
barn, gå på truger, malerkurs for barn, seiling og 
padling samt grilling og konsert i amfiteateret. Man 
har også underholdning i en lavvo. Alle typer 
funksjonshemmede kan være med. 
 
Man benytter mange frivillige som tidligere var på 

Ridderrennet på Beitostølen.  Konseptet ble utarbeidet på grunnlag av Ridderennet.   
 
Man har hatt samarbeid med Friluftslivets uke som er et arrangement gjennom kommunen 
eller underutvalg fra kommunen 
 
En speidergruppe er aktivt med i arrangementet og overnatter og bor i en speiderleir med 
forskjellige telter.  De funksjonshemmede får også tilbud om å bo i leiren og det er veldig 
populært. 
 
Neste år skal man feire 5 års jubileum og budsjettet er da økt med kr 100 000 opp til totalt kr 
450 000.  Det er en stor jobb å søke om penger fra banker, næringsliv og ideelle 
organisasjoner. Må prøve å få inn flere sponsorer som f.eks. Borregaard. 
 
Neste år håper man å få Gardens Signaltropp til arrangementet, Märtha Louise som hvert år 
gir midler, Erik Andre Hvidsten og oppføre skuespillet «Fra mørket til Lys» som er et større 
prosjekt å gjennomføre.   
Skal også prøve å få til et samarbeid med Friluftslivets dag igjen – 2 års intervall. 
Samarbeidsorganisasjoner er Sarpsborg Sykkelklubb, Borg Speiderklubb, United World 
College, Skjeberg Skytterforrening, Lions Skjeberg og Borge, Vispen Sjøsenter og Røde 
Kors.  Sistnevnte må man ha tilgjengelig under arrangementet. 
 



Referat fra klubbmøte 16. november 2016 
 
Møtested:  Skjeberg rådhus 
Program:   RF Global Grant prosjekt Uruguay  

v/Ole Serpajervi President Nesodden RK)        
Gjester: Ingen  
Fødselsdag: Ingen     
Møtt i andre klubber: 7 medlemmer på Borge RKs rakfisklag 
Tilstede: 77,8 %  
Referent:  Ivar Haug 

 
Før kvelden hovedtema kunne Jan Willy og Einar fortelle at klubben har sponset et 
informasjonsskilt på Hafslund kirke som fyller 125 år i år. Øystein fortalte at julemøtet blir 9. des. 
på Golfklubben (ikke 16. som planlagt). Presidenten kunne informere om at SA er kontaktet for 
å formidle informasjon om Rotary Foundation-jubileet. 

 
Kveldens foredragsholder er i tillegg til å være president i 
Nesodden RK også leder for samfunnsprosjekter i D2260. 
Tema for denne kvelden var RF Internasjonalt Prosjekt 
Hjelpemidler Uruguay 2012-2013.  
 
D2260 og flere klubber ønsker å starte internasjonale 
prosjekter. Hvordan komme i gang? Viktig med god 
planlegging for å oppnå suksess. Hvordan finne hjelp og 
ressurser. Hvordan har man gjort dette på Nesodden. De 
hadde tatt utgangspunkt i Rotary's modell for Project 
Lifecycle (Planlegging, Skaffe ressurser, 
Prosjektimplementering og evaluering/promotering). Målet for 
prosjektet har vært å etablere en hjelpemiddelsentral for 
handicappede i Uruguay og bidra til at sentralen får tilgang til 
nødvendig utstyr (manuelle rullestoler, elektriske rullestoler, 
scootere og sittesystemer). Utstyret skaffes gjennom et 
samarbeid med firmaet Sunrise Medical. Nytt utstyr som ikke 
lenger blir godkjent av NAV i Norge, men som likevel har stor 
bruksverdi kan formidles gratis til hjelpemiddelsentralen i 

Uruguay. Hittil er varer for 15 mill. NOK formidlet på denne måten til Uruguay. 80 containere er 
så langt sendt fra Norge. Helse- og sosialdepartementet i Uruguay betaler alle 
transportkostnadene. Pakking i containere av utstyret gjøres på dugnad av medlemmer i 
Nesodden RK. Hjelpemiddelsentralen i Oslo kommune bidrar med kompetanseoppbygging 
overfor Montevideo kommune (teknisk kompetanse i forhold til håndtering av utstyret). 
Prosjektet har vært finansiert gjennom ”Global Grant”. Det betyr at TRF gir et beløp som 
tilsvarer 50% av det klubben gir og 100% av det Distriktet gir. 

 
 
 
 
 
 
 

Nesodden RK har lagt ut NOK 150.000,-, men får dette tilbake fra TRF. 
 
Ole Serpajervi oppfordret oss sterkt om å satse på internasjonale prosjekter og sa seg villig til å 
bistå med råd og kompetanse. 
 
Noe å tenke på for klubben?   



Referat fra klubbmøte 23. november 2016. 
 
Møtested:  Skjeberg rådhus.    
Program:  Referat fra peismøtene  
Møtt i andre klubber:  Borge RK 15.11: Herleik Rønningen, Per Frode 
Rismark, Per Sundby, Jan Willy Damsleth, Rune Larsen, Jens B. 
Grønnerød, Per Halvorsen og Per Inge Magnusen.  
Gjester:  Ingen  
Tilstede: 7 76,5 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Per Christian Solberg  
 

President Ole åpnet møtet og ga ordet til Per Frode som 
orienterte om et Intercitymøte i 13. mars neste år der 
temaet skal være: Rett linje i forb. med den nye 
Østfoldbanen. 
 
Øystein B minnet om julemøtet på golfklubben der prisen 
nå er kr. 500 og oppfordret alle til å ta med gevinster til 
utlodningen. 
 
Rolf J Strand troppet opp med en nyoperert skulder og 
hadde bare godord å si om helsevesenet. Gratis transport 
til og fra Aleris i Oslo og rask behandling der, selv om han 
må gå med armen i fatle i 6 uker. God bedring Rolf! 
 

  
Deretter var det referat fra peismøtene der Ole Kristian, Per Frode, Per Sundby og Ole 
Enger var de heldige som ble utpekt til sekretærer. 

 
 
 

 
 

 
 

  



Peismøter den 26.10. 
Diskuter og kom fram til en felles konklusjon ved følgende spørsmålsstillinger. 

 

A. Siden det var slutt på Bokmessa vår har det vært fremmet forslag om hvordan vi 

kan tjene inn penger til klubben. Det siste alternativet ble presentert på møtet i 

Skjeberg Administrasjonsbygg den 21.9. av Dagfinn Ravneng og Torger Karlsen, 

som fortalte om «Ullerøydagen» 

 

1. Er det mulig for klubben alene å gjennomføre et slikt prosjekt? 

2. Kan man kutte ned noen tiltak som gjør det lettere å gjennomføre? 

3. Skal vi evt. samarbeide med andre klubber, og tilfelle med hvem? 

4. Finnes det andre forslag, som f. eks. å arrangere lignende på Skjeberg 

Sportsklubbs idrettsplass. 

5. Evt. andre forslag som kan gi penger til Skjeberg RK. 

 
B. Klubben har fått en forespørsel fra Marthe Breivoll i "Sammen for Østfold". Les 

gjennom brevet og diskuter om det er en sak vi kan gi penger til. 

 
C. For en tid tilbake var vi i lysløypa og fikk en sammenfatning av representant for 

Sarpsborg RK, Aage Rishøi, om det arbeid som var nedlagt av Sarpsborg RK og 

SIL med tårnet og lysløypa. Det var tydelig at en del hadde bidratt med midler som 

kunne gjøre dette prosjektet aktuelt. Skjeberg RK har ikke bidratt med noe. Ville 

det være aktuelt å kjøpe en eller flere stolper der Skjeberg RK får et skilt som 

annonserer vår eksistens. 

 
Konklusjon fra peismøtene: 

A.  

 Oppgaven blir for stor for klubben da vi ikke vet hvor mange av "de opprinnelige" 

aktørene som vil være med på nytt. 

 Samarbeid med andre klubber kan være greit i ulike sammenheng. 

 Det ble nevnt: "Skjebergdagen" på Sportsklubben sine områder. 

 Egen stand på Sarpsborgmarken med vår profilering og ev. salg av vafler/pølser. 

 Kunstutlodning, dvs. kjøpe lokal kunst og lodde den ut i forbindelse med et større 

arrangement. 

 
B. Her var det enighet om at vi støtter en slik organisasjon. Beløpet 3-5000 kr. 

 
C. Ikke helt enig i gruppene, men alternativt kan vi bruke penger på å fortsette 

merkingen av kirkene i Skjeberg. Hafslund kirke har allerede fått sin plakat. 

 



Referat fra klubbmøte 30. november 2016 

 

Møtested:  Skjeberg rådhus 

Program Senior-ego foredrag v/ Steinar Kjuus 

Gjester: Åge Bjor og Finn Herland Tune RK 

Fødselsdag: Per Inge Magnusen 26/11 

Møtt i andre klubber:  

Tilstede: 84,2 % 

Referent:  Jørgen Winsvold 

 
Presidenten ledet møtet og han opplyste at fristen for påmelding av Ryla kandidat var 
15.des. 
 
Thor Otto Trapness sa at rakfisken var ankommet, men trengte en ukes modning. 
Øistein Brodal minnet om julebordet fredag 9. des., og at vi burde ha med gevinster. 
  

Så fikk kveldens foredragsholder Steinar Kjuus ordet for sitt 
ur-ego, (og snakk om aktivt menneske!) Han er født 1937 
i Oslo, oppvokst på Stabekk. Han var aktiv i ski, fotball, 
skøyter, speider, danseskole og likte turer i skog og mark, 
og seiling. 
 
Han giftet seg i 1964 med Anne Mari, de fikk to jenter, Kari 
og Astri. De bygde hus på Hasle Hageby i 1971. 
  
Etter barneskolen gikk han på Smestad ungdomsskole bl.a. 
sammen med Prins Harald. Han tok realartium på Ullern i 
1956. 
Stud. fag på Oslo Handelsgym. Han studerte til siviløkonom 

i København, her hadde han mange fine opplevelser bl.a. prosjektoppgave om Danske 
Bryggerier. De var mange og dette medførte utallige smaksprøver. 
  
I militæret var han på Gimlemoen og Heistadmoen.  Han ble sersjant, men fant selv ut at i 
militæret hadde han ingen fremtid. 
  
Yrkeslivet startet allerede mens han var skolegutt. Senere under utdanningen; sommerjobb, 
spikring av bi-rammer for Honning-sentralen, og postombæring for Postverket, jernbinder for 
NEBB og jobb for Oslo Havnelager. 
Etter utdanningen er mangfoldet så enormt at referenten bare ramser i vei: Andresen Bank, 
Norske Folk, Hamburg Mannerheimer hullkortavdeling, konsulentjobb NBC Oslo.  Så 
kommer hovedtyngden av jobber: Økonomisjef på Glomma Papp, Disponent hos Glidol & 
Snøland Aerosol Fylling AS, Soussjef på Norske Stålprodukter AS, Banksjef næringsliv 
Sparebanken Borg Rakkestad og her bl.a. salg av Kluco-bygget til forsvaret, Soussjef i 
Sparebanken Borg Sarpsborg.  Så kommer yndlingsarbeidene til vår foredragsholder, 
Høyskolelektor Høyskolen i Østfold, Næringslivssatsing Prosjekt Norges Forskningsråd, 
deretter følger mange forelesningsoppdrag for bl.a. Bedfor, ØNN, Tekna, flere bedrifter osv., 
og en stor opplevelse, 3 mnd. gjesteprofessorat i Kina. 
  
På fritiden (om det er plass) hus og hage, bedriftsidrett, Junior Chamber. Varteig høyre 
formann og kommunestyre. Frimurerlogen, og ikke minst for oss, Rotary hvor han hatt flere 
verv bl.a. President og var med å arrangere Rotary's 100 års jubileum i Filadelfia 2005. 
Nå er han kanskje Pensjonist. 



Utklipp fra Rotary Norden mai 1977 
 
Er Rotary i pakt med tiden? Spørsmålet stilles med stigende styrke i våre 
klubber og ser ut til å engasjere rotarianere på bred front. Et av våre 
distrikter har lagt en rekke sentrale spørsmål fram til høring i klubbene, 
og flere distrikter vil følge opp for å få en konstruktiv debatt i gang. Det er 
ikke vår oppgave å skifte vær og vind i disse spørsmålene, men vi ser 
det som en plikt å reflektere de strømninger som finnes i norsk Rotary og 
å kanalisere meningene gjennom dette medium. Det er her selvfølgelig 
ikke tale om noen kursendring i grunnleggende spørsmål i bevegelsen, 
men det kan være sunt å vise at det er liv i rekkene og ikke bare stivbent 
formalisme. 
 
Dagens innlegg henter vi fra Skjeberg RK hvor Thor O. Trapness 
under tittelen UP TO DATE gir uttrykk for et syn som nok mange vil 
vedkjenne seg. Det bør kunne danne innledning til en bredere 
meningsutveksling, og vi håper en og annen vil føle seg kallet til å si sin 
mening. Over til Trapness i Skjeberg: 
 
En av våre ledende teologiprofessorer fikk forleden dag følgende 
spørsmål: 
Er Bibelen up to date: 
Det uventede svar var: 
Nei, heldigvis. HELDIGVIS. 
 
Han hadde tydeligvis reflektert litt, denne professoren. I Rotary-kretser 
støter vi stadig på det samme spørsmålet: 
 
Er Rotary i pakt med sin tid? Er vi med i den store UTVIKLINGEN? 
Svar: Nei, jeg håper da inderlig ikke det. Er det noe mål? Er vår tid så 
glimrende at en skal ligge langflat for å være i pakt med den? Effektivitet, 
stress, mas, nerver og mangel på indre ro er vel ikke ord som bare er fatt 
ut av lufta. Er en avhengig av å være up to date for å oppmuntre og 
fremme godt kameratskap, en god og sunn moral, et høyt serviceideal, 
og internasjonal forståelse? «Stopp verden, jeg vil av! må ikke bli til: 
Stopp Rotary jeg vil ut! Vi relativt unge som har tatt den alvorlige 
avgjørelse å si ja-takk til et medlemskap i R.l. bør kunne ha en garanti for 
at vi ikke vil føle oss «helt utafor» når vi nærmer oss støvets alder. 
Det er nemlig da vi endelig i fulle drag kanskje får anledning til å nyte fullt 
ut det privilegium å være medlem av 
ROTARY INTERNATIONAL 
 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i november 

 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

 

 

Utdrag fra SA mandag 21/11 i forbindelse med Hafslund Kirkes 125-års jubileum 

 

 

 

Brodal ,Øistein Lundgaard, Lasse B 

Enger, Ole Magnusen, Per Inge 

Grønnerød, Jens B Pedersen, Hans Erik 

Halvorsen, Per Rismark, Per Frode 

Haug, Ivar Sundby, Per 

Laengen, Ole-Kr. Ørseng, Thor 

Larsen, Rune  

2/11 9/11 16/11 23/11 30/11 Snitt 

77,1 74,3 77,8 76,5 84,2 78,0 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0   



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 

Da er enda et år over. I den Kinesiske 
kalender er Apens år i ferd med å bli 
avløst av Hanens år. Ikke at dette har så 
mye betydning for oss, men årets 
julebord er i hvert fall gjennomført. 
 
En fantastisk gjeng med sangglede og 
god matlyst. Logistikken rundt julebordet 
ble uklanderlig løst av Fest og 
kameratskapskomiteen. 
 
Takket være et entusiastisk loddsalg, 
greide vi å få et greit overskudd. Hele 10 
kr! 
 
Som Rotaryklubb holder vi etikkfanen 
høyt. Derfor er regnskapet for julebordet 
åpent og tilgjengelig med inntekter og 
utgifter inkluderende moms og avgifter. 
 
Rotary-året fortsetter enda et halvt år, og 
mye skal skje også i det neste halvåret. 
Men 2016 er over, Og jeg ønsker alle i 
klubben et riktig God Nytt År, og Hjertelig 
takk for det gamle. 
 
Øistein Brodal 
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Møteprogram: 
 

04.01 "Nissen" v/ Anna Grønnerød 

11.01 
eSmart Systems om fremtidens teknologi v/ 
Elisabeth Brevik Karlsen 

18.01 Ikke fastsatt 

25.01 Næringsutvikling v/ Arild Aaserud 

  

  

  

  
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 09. desember 2016 
 
Møtested:  Golfklubben Opsund 
Program: Julemøte        
Gjester: Ingen  
Fødselsdag: Jens B Grønnerød 7/12     
Møtt i andre klubber:  
Tilstede: 56,6 %  
Referent:  Per Brevik 
 
Årets julebord med et uvanlig desember vær med +5 og regn, la ingen demper på 
julestemningen denne kvelden. Varm gløgg og flott dekket bord møtte oss og praten gikk livlig 
blant medlemmene som hadde møtt opp. 
 
Tradisjonen tro var det, i dette tilfelle, innk. President Morten som ønsket velkommen og etter 
de faste postene ble ordet gitt til kveldens vert, Øistein Brodal som skulle styre kvelden videre. 
 
Tradisjonell julemat og dessert var som vanlig helt topp og praten gikk livlig rundt bordet avbrutt 
av mange gode historier. 

 
I år fikk vi også et lite innblikk i hvordan julefeiringen foregår i 
Danmark ved vårt nyeste medlem, Søren Pyntlund. Det vi likte 
best, var vel at lanseringen av årets juleøl i Danmark bød på 
gratis smaksprøve fra bryggeriene. 
 
Innk. President Morten presenterte sitt nye styre som i Rotaryåret 
2017-18 består av: 
President: Morten Pehrsen, Sekretær: Ole Kr. Laengen, 
Kasserer: Rune Larsen, Styremedlem: Per Sundby og innk. 
President for 2018-19 blir Einar H Gundersen 
 
Av kveldens tre sanger, var to av dem forfattet av klubbens egen 
rimsmed, nemlig Pervers, alias Per Løkkevik, i godt selskap med 
Evert Taube og vår "nasjonalsang" Rosa på Ball. 
 

Kvelden ble avsluttet med loddsalg og en quiz der innsatsen var høy og trioen som vant hadde 
29 av 30 riktige svar, imponerende! 
 
Etter hvert som hjemoverskyssene dukket opp, ble sistemann sendt hjem ca. kl 23 
 

 



Referat fra klubbmøte 14. desember 2016. 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus    
Program:  Pratemøte 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen 
Tilstede:  65,8 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 

Vår president Ole Enger åpnet møtet og ønsket velkommen.   
 
Lasse Lundgård orienterte om sommerens besøk fra Rotaryklubben i Wales.  Det 
kommer 14 deltakere derfra.  Mangler en husvert for å losjere et ektepar og etterlyste 
da noen som kunne være villig til å påta seg å stille husvære til disposisjon. Skal ha 
møte i komiteen på søndag og ny orientering kommer på neste møte.  
 
Det jobbes med å få et organisasjonsnummer i Enhetsregisteret for klubben.  Dette 
blir klart ganske snart. 
 
Det ble diskutert retningslinjer for pengegaver.  Man ønsket ikke å være gjerrig, men 
det må skje en prioritering innenfor det området som Rotary står for.   
 
Det ble lest opp et brev fra Marys venner angående sponsing av barn i skole i Phuket 
i Thailand. Dette mente mange lå innenfor Rotary sin ånd og hørtes ut som å være et 
bra prosjekt. 
 
I tillegg kom det opp en søknad om støtte til et prosjekt for utdannelse av 
vanskeligstilte kvinner fra Amazonas.  En dialog med andre lokale klubber om slike 
prosjekter kunne være en idé.  
 
Mulig to kandidater som kan være interessert i å være med på RYLA-seminar på 
nyåret. 

 
Per Andersen hadde en tre minutters innlegg 
og takket klubben for godt miljø og hygge. 
 
Resten av møtet gikk med til samtaler 
medlemmene i mellom 
 
Ole Enger avsluttet møte. 
 

 

 



Referat fra klubbmøte 21. desember 2016 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program: Juleminner v/Anna Grønnerød      
Gjester: Anna Grønnerød  
Fødselsdag:      
Møtt i andre klubber:  
Tilstede: 54,3 %  
Referent:  Per Brevik 
 

President Ole åpnet møtet og ønsket vår eneste gjest, Anna Grønnerød velkommen 
til årets siste Rotarymøte. 
 
Lasse B Lundgaard orienterte litt om sommerens besøk fra Welshpool og kommer til 
å sende ut en forespørsel om hvor mange av klubbens medlemmer som vil delta på 
dette arrangementet. En sammenkomst på Salt (Høysand hotell) den 9. juni og 
eventuelt på en busstur til Oslo og Lillehammer med innlagte besøk og overnatting. 
 
President Ole kunne opplyse at klubben har gitt 18.000 kr. Til Marys Venner 
øremerket 2 års utdannelse for 5 barn. Vil også prøve å knytte dette sammen med 
tilskudd fra Global Grant. 
 
Ole Kr. Laengen forklarte at siden nye regler fra sentralt hold, skal klubbens 
medlemmer kunne lese alle styrevedtak innen 60 dager etter styremøter. Disse vil nå 
bli tilgjengelig på klubbens websider under interne sider. 

 
Siden Anna Grønnerød var vår gjest i kveld, 
hadde hun noe å fortelle klubben. Temaet 
var Julefeiring og juletre. Hun gav oss en 
detaljert innføring i julens opprinnelige 
feiring og at det første juletreet stammer fra 
Strasbourg i førsten av 1600-tallet. St. 
Nicolas dagen den 16/12 var en dag der 
barna fikk gaver og denne dagen ble 
senere forskjøvet til 24 og 25 desember 
som vi kjenner i dag. 
 
Det første juletreet som ble satt opp med 
elektriske lys var i New York 1912. I Norge 
var det Frelsesarméen med julekrybbe på 
Universitetsplassen som satte opp det 
første treet i 1919. Treet som Norge sender 
til London og Trafalgar Square, er en gave 
til Storbritannia for all hjelp til kongefamilien 
under krigen. Det første kom i 1947. 
 

 
Vi takker Anna for et fint og lærerikt foredrag. 
Kvelden ble avsluttet med at alle reiste seg og sang tre vers av Deilig er jorden. 



Mimresiden 
 

"Fra den gang vi var på Alfheim" 

 

Referat fra møte 03.12.86 

Møteleder Presidenten 

Fremmøte medlemmer 

Tema: Musikk i julen v/Kjell Bertheau Johannessen 

Månedbrevutdrag: Rotaryhjulet må ikke stoppe opp! Om dette var direkte 

til vår fremmøteprosent (69%) ble ikke sagt (Det burde vært 96% nå i 

disse julebordstider 

Og en oppfordring til å presse penger av andre enn sine naboklubber (tenk 

om 47 skriver til 47, det blir mye porto det). 

Så slapp Kjell til og han trengte ikke mange minuttene til å trollbinde 

forsamlingen. Han fikk oss til å bytte tid og sted når han førte oss 

rundt i verden ved hjelp av meget velvalgte musikkbilder. Han fortalte 

hvorledes ungarsk musikk hadde vandret den lange veien og blitt til 

"norske" julesanger. Vi så alle lysene i Dogepalasset når verker av 

Yvonni og Andren Gabrielle ble fremført i Venezia - øynet tyrefekteren 

bak julemasken når spansk julemusikk ble spilt - så fargesprakende skjørt 

svinge over trommende føtter når utsnitt fra Misa Criolla Argentina ble 

spilt (det var julesang likevel) og når melodien skapt på den lille 

nordskotske øya, hvor en norsk konge ble drept ble spilt, kikket jeg 

utover forsamlingen, jo Skjeberg' Rotary var i høymessestemning med dypt 

alvor i blikket og bøyde hoder. Videre Russland - Amerika - Tyskland. Et 

fantastisk arbeid må ha ligget bak dette kåseri. 

Når "Stille Natt" kom, som er julen i et nøtteskall, måtte Alf ha igjen 

brillene sine, men det spilte ingen rolle. Jeg tror de ville ha dugget. 

En fin juleåpning som Kjell fikk velfortjent trampeklapp for. 

 

 

K.V. 

 

 

 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i desember 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

 
 

Månedsbrevkomitéen ønsker alle en 

RIKTIG GOD JUL OG ET GODT NYTT ÅR! 

 

Brevik, Per Erik Lundgaard, Lasse B 

Grønnerød, Jens B Lystad, Tor 

Guslund, Hans Kr. Winsvold, Jørgen 

Laengen, Ole-Kr. Ørseng, Thor 

9/12 14/12 21/12 Snitt 

56,7 65,8 54,3 58,9 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 

Et halvt år har gått, og jeg har fått  
smake litt på hva presidentrollen innebærer. 

Det er fem saker som har opptatt 
tankevirksomheten mest; det er forberedelsene 
til Welshpool-besøket, District Grant prosjektet 
med skolebarna fra Burma og et global grant 
med urkvinnene fra Peru, forberedelse til RFs 
100-årsmarkering og hvordan vi skal  
få mer penger til kontoen vår. 
 
Welshpoolbesøket har Lasse ansvaret for. Vi 
har hatt to møter der, og Lasse har full kontroll. 
Når det gjelder flyktningbarna fra Burma, så har 
de allerede fått sin skoleplass takket være oss. 
Vi har med andre ord fjernadoptert dem i to år. 
Styret har sendt inn kostnadene for dette til 
Distrikts guvernøren med håp om å få tilbake 
50% av kostnadene fra distriktet. 
  
Urkvinnene fra Peru er et større prosjekt som 
nok vil kreve mye planlegging å få  
satt i gang. Der er vi helt i startgropen. 
 
Den 15.2. skal vi ha et RF foredrag i forbindelse 
med RF’s 100-års jubileum med tidligere 
Distrikts guvernør, Jan Sverre. Vi har invitert en 
journalist fra SA, som skal dekke dette. Det blir 
en fin markering av jubileet, og det blir 
forhåpentligvis en fin dekning av Rotary som 
sådan og klubben vår. I denne anledningen er 
det lurt å invitere potensielle medlemmer,  
så tenk over hvem dere kunne  
tenke dere å be med på dette møtet. 
 
Ha et fortsatt berikende Rotaryår. 
 
Ole Enger 
President 

 Nr. 7 Årgang 41 

Januar 2017 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

01.02 
Klimarealistene v /Ved professor Ole Henrik 
Ellestad. 

08.02 Ordføreren i Eidsberg Erik Unaas 

15.02 RF v/ PDG Jan Sverre Hanssen 

24.02 Ost og vinaften. Fredag 

01.03 Slektsforskning v/ Odd Martinsen Borge RK 

08.03 Ikke fastsatt 

15.03 Intercitymøte. Toget, hva nå? 

22.03 ASKO Vestby Bedriftsbesøk. 
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 4. januar 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:    Nissen v/Anna Grønnerød 
Gjester:   Anna Grønnerød  
Fødselsdag: Per Frode Rismark     
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   70,3%  
Referent:    Ivar Haug 
 
Presidenten ønsket velkommen og fortalte historien om hvordan en serie med trafikk-korker 
nesten gjorde at han kom for sent til møtet. 
Deretter orienterte han om ”Prosjekt Thailand” og mulighetene til å få dekket noen av våre 
utgifter gjennom ”Global Grant”. 
Rakkestad RK fyller 40 år i år og invitasjon til jubileumsmiddag ble formidlet. 
Dessuten ble invitasjon fra Halden RK til operakveld med Tryllefløyten på Fredriksten 
festning i juni formidlet til medlemmene. 

 
Nisse-ekspert Anna Grønnerød entret deretter talerstolen og 
forsikret seg først om at alle medlemmene trodde på nissen. 
Ingen innvendinger ble registrert og dermed var hun i gang. 
Det finnes mange forskjellige nisser. Flertallet av dem er 
Skognisser. De er 15-40 cm høye og bor i skogen, gjerne i 
forlatte maurtuer eller i ødegårder. Tømmerhuggerne må sjekke 
trærne før trefelling for ikke å skade dem. Skognissen lever i 
stadig fare og er spesielt redd for reven. Men de er også redd for 
annet, som naturkreftene under vårløsningen, utstabile 
steingjerder, rottefeller, motorsager m.m.  
Husnissen bor gjerne på loftet. Er redd for musefeller og liker ost. 
Liker å lage ablegøyer. De kan finne på å sverte jentene i ansiktet 
når de skal på fest (uten at de merker det). Dessuten er de ofte på 
stabburet og jager mus.  
Kirkenissen opererer naturlig nok i kirken. De jobber spesielt 

intenst med å klargjøre kirken på lørdag. De orker ikke lyden av kirkeklokkene og prøver å 
unngå at de gir lyd fra seg. De er naturlig nok aldri i kirken på søndager. 
Fjøsnissen eller gårdsnissen er veldig vanlig. Hver gård hadde i utgangspunktet en 
fjøsnisse som holdt til i fjøs og stall. Han var ofte flink til å stelle dyra, særlig hvis han fikk god 
mat og drikke på julekvelden. Men han var også lunefull og uberegnelig og kunne gjøre 
ugagn mot folk og dyr dersom han ble behandlet dårlig. 
Julenissen må ikke forveksles med mennesker som har kledd seg ut. Han er en storvokst 
fjøsnisse (ikke smånisse). Er kjent for å dele ut gaver. Har nettverk og fordeler 
arbeidsoppgaver til andre nisser i landet. Julenissen viser seg bare ved juletider. 
Gjennomsnittlig levealder 175 år. Har rød topplue (nisselue). Er hjulbeint og har rynket 
utseende og store ører (og god hørsel). Han kan gjøre seg usynlig. 
Nissen er språkmektig og kan også dyrespråk. Navnet Nisse kommer fra Nils/St. Nicolas. 
Nissen er flink til å lage øl, og brygger 6 slag øl, derav Tomtebrygg og Bukkøl (ref julebukk). 
Nisselua er av rødt ullgarn som er farget med gulmaure og sort lav. En gang i året 
arrangeres et Nisseting hvor alle nisser deltar. Nissene har hovedsete i Vindfangerbukta i 
Drøbak. Postadresse Nissen, 1440 Drøbak. 
 
- og den som fremdeles ikke tror på nisser, må ha fulgt dårlig med i det svært seriøse 
foredraget til Anna Grønnerød. Fakta om nissene var så omfattende at referenten dessverre 
måtte melde pass med å gjengi den overveldende mengde med vitenskaplig dokumentasjon 
som fremkom under foredraget. 
 



Referat fra klubbmøte 11. januar 2017  
 
Møtested:  Skjeberg rådhus    
Program:   eSmart Systems. Om fremtidens teknologi 

v/ Elisabeth Brevik Karlsen 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen  
Tilstede: 82,86 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Per Christian Solberg   

 
Elisabeth arbeider i et Halden basert firma. 
Firmaet er preget av en sterk gründerånd og har 
vært nært knyttet til energibransjen. Elisabeths 
ansvarsområde er å arbeide opp mot 
helsesektoren og samarbeider nå med Halden 
kommune for å utvikle teknologi til bruk i helse-
etaten.  Det handler om at ressursene skal finne 
hverandre.  
 
I framtiden vil tallet på eldre stige raskt også i 
forhold til befolkningstallet. Mange av disse 
eldre forventer mer kontroll over eget liv enn det 
som er vanlig hos brukere av helsetjenere i dag. 
 
 

I 2015 brukte man 311 milliarder til helse/omsorg i Norge. I 2025 forventes det at man 
vil bruk 450 milliarder. Om man tar i bruk ny teknologi er det beregnet at man kan 
spare 41 milliarder. I dag brukes bare 20 prosent av bevilgningene på forebyggende 
arbeid. Ny teknologi kan gi en utvikling som kan øke innsatsen til forebyggende 
arbeid – noe som også kan gi besparelser på sikt. 
 
I Halden kommune etableres det en virtuell korttidsavdeling med teknologiske 
løsninger. Målsetningen er å gi en mykere overgang fra pasient til frisk og å gi færre 
re-innleggelser. Oppfølgingen vil også bli mer brukerstyrt. Dessuten er målet økt 
samhandling mellom de ulike instansene som har ansvar for pasienten og 
informasjonsflyten mellom de ulike instansene vil bli bedre.  
 
Økende digitalisering av helsetjenestene reiser selvsagt er rekke viktige 
problemstillinger når et gjelder personvern. Dessuten vil det alltid være en utfordring 
at politikere vil kunne bruke dette for å spare penger slik at face to face – 
perspektivet blir svekket.   
 
Elisabeth holdt et glimrende og engasjert foredrag. Hun pekte på utfordringene og 
gav reflekterte svar til en spørrende forsamling. Men fremfor alt viste hun oss de 
store mulighetene som dette gir også når det gjelder å frigjøre ressurser til beste for 
pasienten.  
 



Referat fra klubbmøte 18. januar 2017 
 

Møtested:    Skjeberg Rådhus 

Program:    Kommunal planlegging. Jernbane 

Gjester:    

Tilstede:   81,1 % 

Referent:    Jørgen Winsvold 

Presidenten ønsket velkommen og fortalte at vi skulle ha intercitymøte 15/2 sammen 
med Sarpsborg og Borge angående jubileet til Rotary Foundation.  Brodal opplyste at 
årsfesten ble samtidig som festaften sammen med Welshpool 

 
Så ga presidenten ordet til kveldens foredragsholder. 
  
Han opplyste at han hadde fått i oppdrag av 
Jernbaneverket å se på fremføring av jernbane for 
godstog i Østfold. (Og man kan godt si at man enda ikke 
helt var på sporet.) Jernbane for godstog kunne ikke ha 
for stor stigning (Maks 1,5%) 
Dette gjorde at det ennå ikke ferdig 
prosjekterte dobbeltsporet Moss-Halden, kunne benyttes 
slik Stortinget hadde forutsatt. Han viste forskjellige 
alternativer, både om rette linjer og om Inter-city 
alternativer.  Mange av de gikk der folk ikke bodde (som 
jo passer med NSBs ide om at det er moro med tog, 
bare man slipper disse brysomme passasjerene). 
 

Flere av alternativene var umulige på grunn av at traséene gav for stor stigning, dermed 
faller bro over nedre del av Glomma bort, og spor nedom Halden sentrum. 
Referenten satt igjen med en oppfatning av at veien fram var lang og sporløs. 



  

Referat fra klubbmøte 25. januar 2017 

 

Møtested:  Skjeberg Rådhus 

Program:  "Eiendomsutvikling i et langsiktig Perspektiv" ved Arild Aaserød 

Gjester: Arild Aaserød Borge RK   

Fødselsdag: Tor Lystad 20/1 

Tilstede: 78,4 % 

Referent:  Per Henrik Eriksen 

 

Arild Aaserød er fra Kalakroken hvor han bodde til han var 

19 år. Flyttet deretter til Fredrikstad. 

Han eier alene et selskap som heter Northman AS hvor 

han er eneste ansatt. I tillegg har han et 

entreprenørselskap som heter Scanbygg. Gjennom 

Northman AS omsetter Arild for ca. 250 mill. i året, 200 

mill. i Norge og 50 mill. i Sverige. Prosjektene ligger 

hovedsakelig mellom Oslo og Gøteborg. 

 

Hva er eiendomsutvikling? 

 Tomt – Beliggenhet – Beliggenhet – 

Beliggenhet – Leietaker – Arkitekt - Entreprenør 

 Offentlige myndigheter 

 

Historikk og fakta. 

 Etablert i 1976 Hovedselskap i Norge er Rema Eiendomsutvikling 

som er eid 50 % av Reitan Eiendom og 50 % av Northman AS. 

 Northman AS er eid 100 % av Arild Aaserød 

 I Sverige er hovedselskapet Nordstaden E AB som eies 100 % av Arild Aaserød 

 Eiendomsutvikling med fokus på handel og leiligheter på ubebygde tomtearealer 

 Totalt bygget over 100 eiendommer. Gjennomsnittlig 3 bygg pr. år 

 Totalt bygget 150.000 m2 tilsvarende en verdi av 1.500 mill. 

 Pr. i dag 10 – 12 prosjekter under utbygging/utvikling til en verdi av 250 mill. 

 

Prosjekter: 

 Første prosjekt var for 40 år siden, Østfold Vernepleierhøgskolen og HVPU 

 Største tomtekjøp var ved Torp i Uddevalla. Her ligger i dag Torp Kjøpesenter  

hvor Arild har hatt utvikling og bygging av flere prosjekter. 

 Borgarveien 18 i Fredrikstad, næringsbygg - Evjekaia Torg i Fredrikstad, næring/bolig 

 Storgata 20 i Rakkestad, bolig /næring 

 

Av nyere tid har Arild jobbet med følgende prosjekter: 

 Østsiden Storsenter - Borgar Syd, Fredrikstad 

 Diplom – Is, Rakkestad - Segelhotell, Udevalla 

 Brødløs Torg, Halden - Råde Torg 

 Brevik Torg, Son - OH Torget – 50/50 samarbeide med SOBBL (tidligere Vatvet Mek.) 



Mimresiden 

 

 

Møte 18/12-1985. 

Julemøte i Handelstand. 

Julebordet var som vanlig godt besøkt av festkledde og fest stemte 

rotarianere. For å oppnå 100 % frammøte i klubben i desember, hadde man i 

år gått til det meget virkningsfulle skritt, og ta dobbel betaling for de 

medlemmer som ikke mette fram. 

Festen startet med en utsøkt velkomstaperetiff, før vi gikk over til 

kveldens kulinariske utskeielser, Her åpnet presidenten med endel 

velvalgte ord, for kveldens toastmaster vår eminente formann i 

festkomiteen tok over ledelsen av kvelden. Måltidet smakte aldeles 

nydelig, og det var en del av oss som glemte at lykken ikke er en full 

mave men en sinnsstemning". Stemningen var forøvrig god, og mannskoret i 

klubben kom mere og mere til sin rett utover kvelden. Efter den sist 

"subsidierte" av en ti1næhværende emballasjesponsor kunne koret konkurere 

ut hvilket som helst mannskor på den vestlige halvklode. 

Det ble efterhvert tett med gode historier, men efter å ha rådspurt meg 

med H.Adv Staff, mente selv han, med sin meget frisinnede innstilling, at 

klubben ville bli saksøkt, dersom jeg nu refererte disse i vårt 

månedsmagasin. For å spare klubben for utgifter har jeg dermed dessverre 

måttet avstå fra dette. 

Festen fortsatte med kaffe avec, ter vi gikk over til den mere kreative 

delen av testen. Denne besto av gjetteleker med mere, og endte i at 

Steinar kunne gå opp å hente kveldens hovedpremie, på vegne av det 

seirende lag. 

Festen avsluttet i de sene nattetimer, og går inn i rekken av de 

hyggelige tilstelninger klubben har hatt. 

 

 

Møte 22/1-1986.  

Program: "Vin-besøk" i utlandet v/turdeltakere. 

Aftenens tema var 6 dagers tur til Tyskland. Ikke sykkeltur, 

men vinsmakertur. Per stilte opp som selvbestaltet "reiseleder" cg 

vinekspert. 

En proff innledning om viner med ekte studieobjekter gjorde Forsamlingen 

nysgjerrig. Det var riktig interessant å få rede på alt man kan finne ut 

ved å tyde etikettenes snirkler. 

Vin presset av druer i frossen tilstand gikk under det meget 

illustrerende navnet Eisvein. Dette stoffet finnes ikke p& vinmonopolet 

så det var bare de tysklandsreisende som viste dette fra før. Per hadde 

selvfølgelig skaffet en slik kuriositet for almen beskuelse. Motsatsen 

her var spansk rødvin på brickpakning. Vitsene som selvfølgelig rammet 

Per L. var uunngåelige. Midt i alt vinpratet fikk reiselederen flettet 

inn mye pent om Rudesheim, og til vår store forskrekkelse viste det seg 

at reiseselskapet hadde spist noe også. 

Båttur på Rhinen var selvfølgelig med i opplegget. 

Feen på Lorelei var ikke tilstede den dagen, men de gamle historiene 

liver opp. Koblenz var målet og ny smaking måtte til for å blande opp alt 

vannet. For å unngå tarminfeksjoner måtte ytterligere "selvsmaking" til 

om kvelden. Vi merket oss et innslag i foredraget om en liten by som het 

Asmarheim. Stedet lå i reiseruten og var kjent for sin rødvin. 

Etter hvert overtok Oddvar guidingen med sine veleksponerte bilder. 

Vinmarker, borgerviner cg andre severdigheter gled frem over lerretet cg 

avsluttet turgjengivelsen på en måte som øket reiselysten forsamlingen. 

 



Innlegg fra Bekkelaget RK v/ Torgeir Kvalvaag i Aftenposten 2008 

 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i januar 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 
 

 

 

 
 
Tilfeldigheter? 
 
Abraham Lincoln ble valgt til kongressen i 1846 
John F Kennedy ble valgt til Kongressen i 1946 
Abraham Lincoln ble valgt til president i 1860 
John F Kennedy ble valgt til president i 1960 
Begge to var opptatt av folkets rettigheter 
Begge ble myrdet på en fredag og skutt i hodet 
Både Lincoln og Kennedys drapsmenn var fra sørstatene 
John Wilkes Booth, som myrdet Lincoln, ble født i 1839 
Lee Harvey Oswald som myrdet Kennedy ble født i 1939 
Booth løp fra et teater og ble pågrepet i en lagerbygning 
Oswald løp fra en lagerbygning og ble pågrepet i et teater 
Både Booth og Oswald ble myrdet før de ble stilt for retten 
Lincolns sekretær het Kennedy. Kennedys sekretær het Lincoln 
Begge etterfølgere het Johnson 
Andrew Johnson, som overtok etter Lincoln, ble født i 1808 
Lyndon Johnson, som overtok etter Kennedy, ble født i 1908 
 
Tilfeldigheter? Kanskje. Men hva med dette? 
En uke før Lincoln ble skutt var han i Monroe, Maryland 
En uke før Kennedy ble skutt var han i Marilyn Monroe!! 
 

Brevik, Per Erik Lunde, Kjell Ø 

Enger, Ole Magnusen, Per Inge 

Grønnerød, Jens B Pedersen, Hans Erik 

Gundersen, Einar Solberg, Per Chr. 

Haug, Ivar Trapness, Thor Otto 

Kjenstad, Brynjulv Vastveit, Kåre 

Laengen, Ole-Kr Winsvold, Jørgen 

Larsen, Rune  

4/1 11/1 18/1 25/1 Snitt 

70,3 82,9 81,1 78,4 78,2 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni 

78,2      



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 
Programkomiteen skal gi klubben innhold og det 
kan være en utfordrende jobb til tider å sy sammen 
noe som medlemmene setter pris på. 
Yrkesrelaterte møteprogram er en del av målet, 
samt saker i lokal distriktet, slik at vi mest mulig kan 
få variasjon og liv i klubben. 
Fremtiden med eSmart systemer for eldreomsorg - 
klimarealister - utvikling i nærkommuner etc.  
Som nevnt tidligere er programkomiteen også limet 
i Rotary klubben sammen med Fest og 
kameratskapskomiteen og sammen med resten av 
klubbmedlemmene som bidrar veldig bra med 
forslag til program. Dette tror jeg er viktig for 
klubben at medlemmene er engasjerte og kommer 
sitt ønske. Vi har forsøkt å få foredragsholdere som 
gir oss kunnskap og som kan skape små og store 
diskusjoner. 
Vi har foreløpig ikke klart å få så mange 
bedriftsbesøk ute, men dette vil komme nå på 
vårparten. Rotary Intercity møte har i år tatt temaet 
«Intercity eller rett linje» mye engasjement i 
distriktet og i samarbeid med de andre klubbene 
Borge-Sarpsborg og Tune håper vi å få til en 
paneldebatt med engasjerte personer i panelet 13 
mars på Quality hotell. 
Vi vil også komme med «Ut i det blå» vår lille 
hemmelighet foreløpig.  
Vi vil også fortsette med å få noen av de eldste i 
klubben til å holde ur-ego-foredrag for å dele med 
nye og gamle medlemmer.  
Nå er det fortsatt en del igjen av dette Rotaryåret og 
kom gjerne med forslag til program - bedriftsbesøk 
- tema etc.  
Ønsker alle medlemmer et fortsatt godt Rotary år 
og vil også takke komitemedlemmene for godt 
arbeid så langt. 
 
mvh  
Pogramkomite leder 
Per F. Rismark 
 

 
Nr. 8 Årgang 41 
Februar 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

01.03 Slektsforskning v/ Odd Martinsen Borge RK 

08.03 Forhandlinger i Fiskeridepartementet 
 v /Ann Kristin Westberg 

13.03 Intercitymøte. Toget, hva nå? (Mandag) 

22.03 ASKO Vestby Bedriftsbesøk. 

29.03 Ikke fastsatt 
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 01. februar 2017. 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus   
Program:  Klimarealistene – Naturlige variasjoner dominerer 

klima v/professor Ole Henrik Ellestad 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  3  
Tilstede:  77,8 % 
Fødselsdager:  Ragnar Faale den 29.01, Per Brevik i dag. 
 "Einar Gundersen har giftet seg"  
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 

Vår president Ole Enger åpnet møtet og ønsket Ole Henrik Ellestad som er professor 
i fysikalsk kjemi og sitter sammen med mange professorer i Klimarealistene 
Vitenskapelige Råd. 
 
Presidenten la frem en hilsen på SMS fra Lasse Lundgaard som er på ferie blant 
annet i Kambodsja.  
 
Det har kommet en invitasjon fra Borge Rotary klubb til samling og det vil også bli et 
Inter City møte i nær fremtid. Servering av vafler den 15.02 og det vil bli Ost & 
Vinaften den 24.02 på Golfklubben med respektive. Prisen blir kr 400 pr person 

 
Professor Ole Henrik Ellestad foredrag: 
 
Det var et omfattende og detaljert 
foredrag med mye informasjon og grafer. 
Kort resymé fra foredraget: 
 
Naturlige variasjoner dominerer klima og 
det er viktig med riktig vitenskapelige 
debatter og problemstillinger.   
 
Media herunder Aftenposten er pro 
tilhenger av motparten med det syn at 
store utslipp av CO2 er årsak til 
klimaendringene.  Ikke lett for Ellestad sin 
gruppe å komme til orde. 
Det er også lite penger å bruke til 

informasjonsarbeid fra deres side og ingen vil høre på dem heller.   
 
Naturlige variasjoner pågått hele tiden og økning i CO2 står ikke i forhold til 
temperatur økningen. 
 
Vanskelig å behandle hele kloden. Lage matematiske modeller som kan gi kunnskap 
om hva konsekvensene blir, er umulig. Det er for mange ukjente faktorer 
 
  



IPPC rapport – to vitenskapelige retninger: 

 Menneskeskapt - >50 %  

 Naturlige variasjoner 
Forskning på effekten av vanndamp har betydning 
Hva med Golfstrømmen? 
Mangler på beregninger av usikkerhet er stor og det er sammenblanding av 
vitenskapelige data. 
 
Det er svært dyrt å stabilisere CO2 – mange eksempler på det også i Norge 
Paris avtalen løser ikke dette. 
Grønt – fond: industriland innbetaler til bruk i utviklingsland. 
 
«Klimarealisene» imøtegår FN klimapanel. 
 
Økning i CO2 tok av fra ca. 1950. 
CO2 er livets gass tilsvarende vann som planter og liv på jorden trenger.  Kan 
forvente økt vekst i grønne planter og skog i årene som kommer. 
Høyt CO2 var det også i atmosfærene i millioner av år tidligere ut i fra målinger av 
geologiske data blant annet av kalsium på havets bunn. 
Selv om CO2 økte, flatet temperaturen ut. 
 
Oppholdstid for CO2 i atmosfæren antas å være kortere enn forskerne til nå har 
kommet frem til og effekten av CO2 er vitenskapelig usikker? 
Variasjon i skydekke kan også ha påvirkning? 
Vinder og nedbør kan påvirke – vestavind? 
 
Alpebreer, snøutbredelse og naturskader har variert i alle år. 
Ikke noe unikt i dag – IPPC sier så….. 
1930 årene var like varme som nå. 
IPPC modellene kan påstås å være feil? 
Fuktighet i ulike atmosværelag? 
 
Det er høy solaktivitet nå og det kan påvirke temperaturen på kloden. 
Observerte solflekksyklus og hva med magnetfelt påvirkning?  
 
Havtemperatur har betydning 
Jordrotasjon har betydning 
 
Sats på miljø tiltak, men overlat klima til naturen. 
 
Det kan forventes kaldere klima mot 2040. 
 
 
 
 
 

 

 

 

 



Referat fra klubbmøte 8. februar 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:     Ordføreren i Eidsberg. Erik Unaas  
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   63,9 %  
Referent:    Stein Juliussen 
 
President Ole Enger ønsket velkommen til kveldens møte. Han ga så ordet til Kjell Lunde som 
introduserte kvelds gjest og foredragsholder Ordfører Erik Unaas i Eidsberg kommune. 
 

Erik Unaas er opprinnelig fra Askim. Han forteller at han giftet seg 

med en odelsjente fra Eidsberg og flyttet fra Askim til Eidsberg. Erik 

Unaas ble ordfører i Eidsberg i 2011 etter en nøye planlagt valgkamp 

for Høyre. Ved valget i 2007 fikk Høyre 4 representanter av totalt 35 

representanter i kommunestyret i Eidsberg.  Etter valgkampen i 2011 

fikk Høyre 15 representanter i kommunestyret, 44 % av stemmene. 

Unaas fortalte om en valgkamp som ble lagt opp som 

idrettskonkurranse som startet i 2010 og endte ved valget i 2011. Det 

å være ordfører er ikke en jobb, det er et verv. Han har hatt som mål å 

være en ordfører for hele kommunen og en samlende ordfører. Det er 

ingen «ordførerskole" det gis ingen opplæring slik at det er om å gjøre 

å «ta oppgaven". Han sier han ikke bruker ordførerkjede i tide og 

utide. "Aldri kjede uten dress." 

Han forteller om oppgavene som ordfører. De er mange og det er til tider store forventninger til 

ordførerens vilje og kapasitet. Det er viktig at han hatt familien med seg og at de har forståelse for 

hans oppgaver. Det er bare ordfører som er frikjøpt i Eidsberg kommune. 

Det er i dag 850 ansatte i Eidsberg kommune. Det er ca. 12000 innbyggere og den 7. største byen 

i Østfold. Den fikk bystatus i 1997. Mysen som er byen i kommunen ligger sentralt til i Østfold ved 

E18. 45 minutter i radius dekker hele Østfold og rekker helt til Oslo og til Årjäng i Sverige. Eidsberg 

kommune har en bjørn i sitt kommunevåpen. Dette henspeiler til borgen Valdisholm som lå på en 

øy i Glomma. Borgen ble bygget under borgerkrigene i Norge på 1200-tallet. Der bodde 12 brødre 

som alle hadde en form av Bjørn i navnet sitt. 

De har som mål i Eidsberg kommune å være «Landets sunneste og sprekeste kommune. Erik 

Unaas er i tillegg til ordfører også regionleder i Indre Østfold og er opptatt av Østfolds rennomme. 

Erik Unaas fortalte litt om kommunesammenslåinger i Indre Østfolds. Det er mange muligheter og 

det er spennende hvordan kartet blir seende ut i fremtiden, hvilke kommuner som danner de nye 

kommunene. Eidsberg har sine attraksjoner.  Høytorp Fort med sine tårnkanoner. Unaas forteller 

at bestefar til vår egen skikonge, Jens Arne Svartedal, var i fortet da det ble beskutt under krigen. 

Momarken Travbane, den 3.største travbanen i Norge, med Østfolds største restaurant. 

Det bygges så et stort kurs og konferanse på Mona ryggen som skal åpne 1.juli 2018. Det bygges 

et nytt fengsel, det blir det 5.største i Norge med 140 ansatte. Eidsberg kommune har Østfolds 

største private arbeidsplass, Nortura Hærland med 800 ansatte. Eidsberg kommune vil gjerne 

være sykkelbyen. De har i dag oppnådd å få sykkelrittet Tour of Norway gjennom Mysen og de 

skal også ha målgang i Mysen i "Ladies Tour of Norway". 

Unaas forteller også om store boligprosjekter som er i ferd med å bli igangsatt. 

Tiden gikk fort denne kvelden og presidenten takket Unaas for et engasjerende foredrag. 



Referat fra klubbmøte 15. februar 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:     Rotary Foundation v/Jan S Hanssen, Råde RK 
    Hvordan fungerer dette fondet? 
Gjester:   En gjest fra Borge og Sarpsborg RK, journalist fra SA  

Fødselsdag: Jan Willy Damsleth     
Møtt i andre klubber: Rolf J Strand i Ajax RC Canada 
Tilstede:   66,7%  
Referent:    Ivar Haug 
 
Presidenten ønsket velkommen til møtet som var viet Rotary Foundations 100-årsjubileum. 
Han overbrakte også en hilsen fra Rolf Juul Strand som hadde besøkt diverse Rotary-klubber 
under sitt opphold i Canada. 

 
Deretter ble Jan Sverre Hanssen introdusert. Han er Past District 
Governor og har i den forbindelse vært og besøkt oss tidligere. 
Rotary fyller 112 år 23. februar, og første Rotary-prosjekt ble etablert i 
Chicago i 1917. Tankene om et Rotary Foundation ble lansert av Arch 
Klumph på Convention i Atlanta i juni 1917. På Convention i 
Minneapolis i 1928 ble TRF offisielt etablert. Og Arch Klumph ble den 
første leder av TRF og fungerte frem til 1935. Første TRF-prosjekt så 
dagens lys i 1930 og inneholdt et bidrag på 500 USD til et hjem for 
funksjonshemmede. 
 
I 1936 ble de første ”Institutes for National Understanding”. I denne 
sammenheng har TRF 6 forskjellige studiesteder i verden for 
fredsstudier hvor studenter kan ta mastergrad i freds-skapende og 
konfliktløsende arbeid. I 1965 ble Matching Grant programmet etablert 

og senere forenklet i 2013. Stikkord for prosjektene er 3H (Health, Hunger og Humanity). 
District Grant er mindre prosjekter som er styrt at Distriktene. Tilbakebetaling fra Distriktet står i 
forhold til klubbens innsats. 
 
Global Grant er internasjonale prosjekter hvor det skal skje et samarbeid med lokal Rotaryklubb 
på mottaksstedet med Rotaryklubb(er) på giverstedet. Prosjektet skal minst utgjøre 30.000 USD 
og TRF vil refundere minst 15.000 USD. Det mest kjente Global Grant-prosjektet er Polio+ som 
ble etablert på Filipinene i 1979 for å vaksinere 6 mill. barn mot Polio. I 1985 ble også UNICEF og 
Bill og Belinda Gates Foundation en del av Polio+. 
Polio+-prosjektet har første prioritet hos Rotary inntil sykdommen er fullstendig utryddet. Finnes i 
dag fremdeles i 3 land, Pakistan, Afghanistan og Nigeria. I 2007 etablerte Bill og Belinda Gates 
Foundation ”The Challenge Grant”. De donerte 100 US$ og utfordret Rotary til å gi tilsvarende 
beløp. I forbindelse med 100-årsjubileet oppfordret verdenspresident John Germ alle klubber til å 
gi gaver til TRF. Han definerte også målsetninger pr. medlem og klubb. Bidrag kan gis til fire 
forskjellige fond: Annual Fund, Endowment Fund, Polio+ Fund og Peace Fund. 
 
I vårt distrikt er tre Global Grant-prosjekter aktive, Nesodden RK har et prosjekt som gjelder 
etablering og drift av en hjelpemiddelsentral i Uruguay, Ås RK har et prosjekt som gjelder 
utbygging av vann og sanitær og Eidsvoll RK har et prosjekt som skal bidra til øyeoperasjoner i 
Mosambique. 
Til sist fortalte vår president om vår søknad om ”District Grant” vi hadde til behandling. Denne 
gjaldt dekning av skolegang for 5 flyktningbarn i Thailand, budsjett 18.000 NOK og en forventning 
om ca. 1000 USD i Matching Grant fra distriktet. I tillegg er en ny søknad på trappene som 
gjelder støtte til utdanning av fattige kvinner i Peru. 



Referat fra klubbmøte 24. februar 2017. 
 
Møtested:  Borregaard Golfklubb    
Program:  Ost & Vin aften 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Respektive  
Tilstede:  32 stk. inklusive respektive (51,4 %) 
Fødselsdager:  Rune Larsen 22/2   
Referent:  Per Henrik Eriksen    
 

I fravær av årets president ønsket innkommende president alle medlemmer med 
respektive velkommen til årets Ost & Vin aften. 
 
Deretter tok årets leder av fest- og kamerat komitéen Øistein Brodal over og loset oss 
videre gjennom programmet for kveldens aften som skulle bestå av: 

- Tor Otto presenterer kveldens utvalgte viner 
- Dagens bordsetning som selvfølgelig består av diverse oster med tilbehør 
- Kvelden avsluttes som vanlig med loddsalg og loddtrekning 

 
Tor Otto presenterte følgende viner: 

- CosTiéres De NiMes 2014 (Rødvin fra Frankrike) 
- Marques de Nombrevilla Garnacha 2015 (Rødvin fra Spania) 
- Arrow Rudy Cabernet (Rødvin fra USA) 
- Pra Soave Classico Superiore 2015 (Hvitvin fra Italia) (Otto) 

 
Vi fikk også tid til å høre Ole 
Kristian Laengen fortelle om 
opplevelsen til mavens dørvakt 
og hva denne hadde å stri med 
utover en mindre vellykket 
festkveld. 

 
 
 



Mimresiden 
 

REFERAT FRA KLUBBMØTET 04.02.1987 MØTELEDER: PRESIDENTEN 

TILSTEDE: 33 MEDLEMMER PLUSS EN GJEST FRA GAMLEBYEN ROTARY 

KLUBB, JAN KRISTIANSEN. 

Jørgen m/kone vil representere vår klubb på 10-årsjubileet til Rakkestad 

Rotary Klubb. 

Det er interesse for Wales-turen. Med to par i en bil via Belgia, vil 

turen totalt komme på 1.000 kroner pr. person. En flybillett koster kr. 

2075,-. 

Når det gjelder København-turen 24. mars er det enda anledning for flere 

å bli med. 

Per Linge, som er ansatt ved Lærerskolen i Halden sto for kveldens tema 

Hans teori går ut på at slaget ved Svolder i år 1.000 ikke sto i Rogaland 

men ved Svalerød i nåværende Halden kommune. 

Linge understreket at han kun er hobbyhistoriker og at mange av de 

profesjonelle er dypt uenig med ham, mens andre kan ha forståelse for 

hans poenger. 

Linge har også skrevet en bok om temaet med tittel "Fra Ragnarokk til 

Svolder". 

Gjennom studier, fordypninger, "åstedsbefaringer" og ved å konsultere 

øyenvitner, dvs. skaldene, og ikke minst ved a ha brukt sin egen fantasi 

og logiske evner kunne Linge presentere mengdevis av "bevis" for at 

historikerne tar feil når de hevder at Olav Tryggvasson falt ved Svolder. 

De fleste rotarianere i Skjeberg ble i løpet av møtet overbevist (?) av 

Linges påstander som alle førte fram til at området Viken, eller nærmere 

bestemt Svalerød, også for nesten 1.000 år siden var sentrum for 

begivenhetene. Temaet spilte muligens også på enkelte lokalpatriotiske 

strenger. 

Per Linges materiale var så omfattende, og et Rotarymøte er så kort at 

selve slaget bare ble nevnt med noen få ord. Mesteparten av tida 

ble brukt til å gi nødvendig bakgrunnsstoff og beskrive hovedpersonene og 

de geografiske forhold med avstander, osv. 

Temaet fenget og timen var både interessant og Underholdende. 

 

HK 

 

 

Det var visst problemer i VM på ski i 1987 også!(Red. anm.) 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i februar 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 

Ikke glem at vi har en egen Facebook-side som Rune Larsen administrerer. 
 
https://www.facebook.com/groups/skjebergrotary  
 
Rune Larsen har delt Erik Unaas sitt innlegg. 

8. februar kl. 21:41 

Veldig flott med ordførerbesøk! Erik Unaas som er ordfører i Eidsberg imponerte oss alle med sitt 
engasjement og iver for sin rolle og kommune. Vi takker så meget for foredraget og kommer gjerne til 

Eidsberg ja! :-) 
 

 

 

 

 

 

 

Erik Unaas med Kjell Lunde og 7 andre på Skjeberg Rådhus. 

8. februar kl. 21:10 · Sarpsborg 

HYGGELIG I SKJEBERG - I kveld var jeg gjest hos Skjeberg Rotary, veldig hyggelig og der var det bare 
president Ole Enger (th) som bar kjede. 
Jeg fortalte om ordførerrollen min - og viste fram noe av det beste både fra egen kommune (Eidsberg) 
og fra Indre Østfold. Det er alltid viktig å bygge gode broer mellom de forskjellige delene av Østfold, og 
da er slike møter ekstra viktige. Fine spørsmål fikk jeg også ... 
Og jeg snakket bare pent om Sarpsborg, det må jeg si til min kollega Sindre Martinsen-Evje :) 

 

Brevik, Per Erik Lystad, Tor 

Brodal, Øistein Rismark, Per Frode 

Laengen, Ole-Kr Trapness, Thor Otto 

Lunde, Kjell Ø Winsvold, Jørgen 

1/2 8/2 15/2 24/2 Snitt 

77,8 63,9 66,7 51,4 64,9 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni 

78,2 64,9     

https://www.facebook.com/groups/skjebergrotary
https://www.facebook.com/rune.larsen.skjeberg
https://www.facebook.com/erik.unaas
https://www.facebook.com/erik.unaas/posts/10210104287340852
https://www.facebook.com/groups/skjebergrotary/permalink/627236870797111/
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10210104247499856&set=a.1137033823191.2022238.1147719071&type=3
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10210104247499856&set=a.1137033823191.2022238.1147719071&type=3
https://www.facebook.com/erik.unaas
https://www.facebook.com/kjell.lunde.9
https://www.facebook.com/groups/skjebergrotary/
https://www.facebook.com/pages/Skjeberg-R%C3%A5dhus/291467150895097
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10210104247499856&set=a.1137033823191.2022238.1147719071&type=3
https://www.facebook.com/pages/Sarpsborg-Norway/102158176492248
https://www.facebook.com/sindre.martinsenevje
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10210104247499856&set=a.1137033823191.2022238.1147719071&type=3


     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 
FENOMENET «SOSIALE MEDIER»  
I januar i år bukket jeg endelig under for presset og 
registrerte meg på Facebook. Dette var helt ukjent grunn 
for meg, og jeg hadde lenge motstått fristelsen, men en 
blir jo til alle døgnets tider minnet på de forskjellige 
programmene og appene internett har medført.  
«Skal du ikke bli helt akterutseilt må du lære deg å bruke 
alt dette» fikk jeg til stadighet høre, og da var ikke veien 
lang til Facebook, Instagram, Snapchat, Twitter, 
WhatsApp, Messenger og hva de nå heter alle sammen.  
I informasjonssamfunnet blir verden stadig mindre, og 
den teknologiske utviklingen går så fort at vi knapt greier 
å henge med, for så snart vi har satt oss inn i noe nytt er 
det som regel allerede gått ut på dato som det heter. 
Som besteforeldre er vel både Mali og jeg fornøyd med 
å kunne sitte hjemme i stua og snakke med barnebarna 
i USA vel og merke med både bilde og lyd på «Skype» 
eller «Facetime». Det er jo helt fantastisk, og gir oss 
muligheten til å følge dem i hverdagen selv om de bor så 
langt unna.  
På Facebook kan man komme i kontakt med familie, 
venner og bekjente, i tillegg til alle forslagene som blir 
fremsatt og bare er å godta eller ikke. Innleggene blir 
som et speilbilde av samfunnet, gode og dårlige, 
morsomme eller grusomme, og her kan en «like» eller 
kommentere. Venneforespørsler kommer jevnlig, og det 
gjelder å være selektiv og ikke godta alt og alle. Det 
kommer også stadige forespørsler fra unge pinuper, hvor 
det virker som de praktiserer en skjult form for 
prostitusjon.   
Her finnes absolutt alt; naturbilder, matbilder, folk og dyr, 
biler, båter, fly, visdomsord (både dumme og kloke) og 
alt en kan tenke seg. I det siste har jeg dristet meg til å 
promotere Rotary, idet jeg har fått satt inn det velkjente 
hjulet på mitt profilbilde. Ideen fikk jeg av Presidenten i 
Slemmestad Rotaryklubb, Erik Brynildsen, og dette 
passer veldig bra med min personlige prioritering om at 
Rotary skal synes for alle over alt. Med nesten ett tusen 
venner på Facebook er det for min egen del allerede nå 
gått ut til en masse personer og miljø, og jeg oppfordrer 
klubbens medlemmer til å gjøre det samme. Rotary sier 
mye om dere selv, som et symbol på integritet og kvalitet, 
og dette i seg selv er verdifull markedsføring av klubben 
vår og av Rotary generelt. Ved å vise stolthet og 
«korpsånd» blir vi bare enda bedre.  
Som med meg kan de som ønsker det sikkert få hjelp av 
vår alltid hjelpsomme Per Brevik.  
  
Einar A. Hals Gundersen   

 
Nr. 9 Årgang 41 
Mars 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

05.04 Anette Frøyland fra TV-serien ØYA 

12.04 Påskefri 

19.04 Fengselsprest i Halden Fengsel v/ Elisabeth Varnes 

26.04 Ut i det blå 
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 1. mars 2017. 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus   
Program:  Slektsforskning ved Odd Martinsen 
Borge RK 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Odd Martinsen  
Tilstede:  77,8 % 
Fødselsdager:  Herleik Rønningen 27/2  
Referent:  Jørgen Winsvold    
 
Innkommende president Morten ledet møtet. 
  

Ordet ble først gitt til Rolf Jul Strand, som fortalte fra sin 
siste tur til CANADA, hvor han i sitt vanlige møte i en 
derværende rotaryklubb Ajax.  De hadde organisert gilling 
og aktiviteter i byens park og fått inn 100 000 dollar som 
de hadde donert til Frelsesarmeen. 
 
Så ble ordet gitt til Odd Martinsen fra 
Vesten i Borge. 
Han fortalte at han var medlem i en 
forening som heter Østfold slekt og 
data. 
Han fortalte om hvor fantastisk mye 
lettere det er i dag å drive med 

slektsforsking for alle og enhver bare ved å bruke  
internett. Her kan man slå opp på en mengde adresser og finne 
nesten hva man ønsker, se vedlagte adresseark, spesielt 
anbefalte han adressen om gravstøtter. 
 
Han sa at vi alle burde bli mye flinkere til å prate med ungene våre 
om egne liv. Dette vil øke interessen for historie.  Og så misjonerte han meget for at 
vi alle måtte bli mye flinkere til å dokumentere alt om fotoene som vi tar, og her har 
vi nok alle en vei og gå. 
 
Han sa at riksarkivet helt fra 1720 er fantastiske å lese i og at de og kirkebøkene nå 
er avskrevet til leselig skrifttyper. 
 
Han sa at i noen av adressene var ikke de siste 100 årene tilgjengelige grunnet 
personvernet, og at noen internettadresser kunne koste noen kroner. 

 



Referat fra klubbmøte 8. mars 2017 
 
Møtested: Skjeberg rådhus.    
Program:  Foredrag v/ Ann Kristin Westberg  
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen   
Tilstede: 69,4 % 
Fødselsdager: Tor Ørseng   
Referent Per Chr Solberg   
 

Ann Kristin Westberg  
(Deputy Director General/Chief Negotiator at Ministry of 
Industry, Trade and Fisheries.)  holdt et glimrende 
foredrag om forhandlingene i Fiskeridepartementet.  Vi 
fikk et innsiktsfullt og spennende innblikk i hva som 
skjer når Norge forhandler med andre stater om 
fordeling/forvaltning av fiskeriressursene i havet. Norge 
forvalter store havområder og samarbeider også med 
andre land.  Norges havområder er 6 ganger større enn 
fastlandet og 80 % av dette er nord for polarsirkelen.  
90 % av våre fiskebestander deles med andre land.  
Verdiene og geografien forteller oss at dette også er 
internasjonal storpolitikk. Med Russland har vi tosidige 
avtaler og russerne får fiske i Norske farvann etter 
avtale.  Med Færøyene og Grønnland har vi kvotebytte.  
Det er torsken i Barentshavet som er vår viktigste 
ressurs. Det kom et spørsmål fra salen om det ville 
vært enklere for oss å forhandle om fiskeressursene 
våre hvis vi var medlemmer i EU. Dette bekreftet Ann 

Kristin men la samtidig til:” Men da hadde vi ikke hatt noen fiskeriressurser å forhandle 
om.”  I motsetning til EU har Norge drevet en langsiktig og bærekraftig forvaltning av 
fiskeriressursene.  
 
Et viktig element i fiskeriavtalene er at det er årlige avtaler.  Størrelsen på samlet fangst 
er basert på vitenskapelige råd. Kriteriene for fordeling av fiskeriressursene mellom 
nasjonene finnes i Havrettkonvensjonen.  
Det er store verdier som forvaltes. Forrige år eksportere vi fisk for 91,6 milliarder, noe 
som er en økning på 20 % fra året før.  Eksporten går til 146 forskjellige land. EU er det 
største markedet men i Asia er det også store muligheter.  
 
Brexit gjør at kortene nå må legges på nytt i forhold til EU og Storbritannia. I forhold til 
Storbritannia er Skottland er viktigst for Norge. Områdene rundt Svalbard er også viktig 
for oss også når det gjelder fisk.  Her er det ikke uten videre enighet mellom Norge og 
EU. Dette kom til syne når det gjelder forvaltningen av snøkrabbe bestanden. 
 
Ann Kristin Westberg gav oss et glimt inn i en krevende hverdag med store og 
spennende utfordringer av stor betydning for landet vårt.   
 



Referat fra intercitymøte 13. mars 2017. 

 
Møtested:  Quality Hotell 

Program:  Jernbanen gjennom Østfold 

Tilstede: 47,1 % 

Fødselsdager:  Ingen 

Referent:  Stein Juliussen. 

Møtet ble ledet av Johnny Gander Hansen Sarpsborg Rotaryklubb. 

Møtet var kommet i stand for å få et bilde og syn på de forskjellige løsninger og vedtak som 

er fattet for en jernbaneløsning gjennom Østfold. Det gjelder for et Inter City spor og et spor 

for godstrafikken. Politikere, næringslivsrepresentanter, tilhengere av Rett-Linje, og 

konsulenter var invitert for å belyse saken og for å formidle sitt syn på en løsning for 

jernbanen gjennom Østfold. 

Svein Larsen, politiker i Sarpsborg kommune 

Steinar Haaakenstad, politiker i Sarpsborg kommune 

Øivind Holt, konsulent 

Osmund Ueland, tidligere konsernsjef i NSB 

Asgeir Nesøen, Organisasjon Rett Linje 

Dag A. Aasebø, direktør Borregaard 

Møteleder la vekt på ved starten av møte om at dette ikke skulle være en debatt med vinnere 

og tapere, men en debatt for å opplyse og informere salens tilhørere. Rundt 100 deltakere 

hadde funnet veien til Quality hotell denne kvelden. Det var Rett Linje, ved A.Nesøen som 

fikk innlede debatten. Denne Organisasjon ønsker å redusere behovet for ekspropriere og 

rasering av bomiljøer. De vil ha en ny og samlet vurdering av traseene i Østfold. 

Steinar Haakenstad var i sin innledning til debatten opptatt av historien og Sarpsborgs 

sentrale beliggenhet i Østfold.  

Svein Larsen fra Sarpsborg Arbeiderparti, snakket om byens utvikling og har tro på en 

jernbane gjennom byen som øker utviklingen av byen og næringsdrift. 

Osmund Ueland, tidligere konserndirektør i NSB, sa at «Toget må vinne over bilen». Han 

snakket om at vi er 20 år for seint ute med utvikling av infrastrukturen i Østfold/Norge. Han 

snakket om jernbanen/godstrafikken, mulighetene for å ta opp konkurransen med 

godstrafikken som i dag stort sett foregår på trailere, en trafikk som stadig øker. Veien til 

Europa. 

Dag A Aasebø er naturligvis spesielt opptatt av godstrafikken, varer skal fraktes inn og ut av 

Sarpsborg.  Han snakket også om at godstrafikken og personaltrafikken kanskje må skje på 

forskjellige traseer. Personaltrafikken må gjennom byene og vil stimulere til utvikling av 

byene. 

Konsulent Ø.Holt snakket spesielt om godstrafikken. Han var spesielt opptatt av strekningen 

mellom Sarpsborg og Gøteborg og spesielt «Tistedalsbakken» som er meget bratt i 

jernbanesammenheng. 



Holt snakket om alternative traseer for en jernbane for godstrafikken som går fra Klavestad i 

Skjeberg og mot Sverige litt nord for Halden og så sørover mot Gøteborg. Gøteborg er et 

viktig knutepunkt..da Gøteborg også anses som Østfolds viktigste havn. 

Møtet ble avsluttet med en paneldebatt og en mulighet for salens tilhørere til spørsmål og 

kommentarer. 

Det var tydelig at det er mange meninger og mye følelser rundt jernbanetraseene i Østfold. 

 

 

Utklipp fra SA 15/3 



Referat fra klubbmøte 22. mars 2017. 
 
Møtested:  ASKO Sentrallager Vestby    
Program:  Bedriftsbesøk  
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen  
Tilstede: 74,3 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 

Anders Korneliussen fra Asko møtte oss og vi ble samlet i felles møterom for generell 
informasjon om Asko – gruppen og selskapsorganisering. 
 
Asko-gruppen er største aktør i serverings-
markedet og leverer varer til kunder over hele 
landet. 
Er organisert i 4 forskjellige grupperinger: 

• Asko Øst som leverer til 
storhusholdning og butikker i Østfold 
og Akershus. Omsetning ca. kr. 12 
milliarder. Ca. 500 ansatte 

• Sentrallager tørrvarer – automatisert 
sentrallager for tørrvarer som ble bygd 
i 2011. Viktig ledd i ASKO 
varestrømsstruktur og kundeservice.  
Ca. 200 ansatte. Omsetning ca. kr 11 
milliarder. 

• Sentrallager kjøl – nytt automatisert 
lager 

• Asko Transport – ca. 70 ansatte.  
Både leier og eier egne biler.  Henter 
varer fra leverandør til lager og fra 
lager til kundene og direkte til kunde. 
Lange avstander i Norge, men det 
meste går med bil.  Noe togtransport 
hvis mulig. 

 
13 regionale enheter i Norge. Forsamlingen fikk deretter se en presentasjonsfilm. 
Sentrallager har ca. 12.000 artikler og i tillegg kan det ligge 3 500 til 4 000 artikler på 
distriktslager som totalt gir ca. 15.000 artikler. 
Dessuten har man et importlager i Våler. Kunder i Asko er dagligvarer med kjedene 
Kiwi, Spar, Meny og Joker I tillegg kommer serveringsmarkedet som kafeer, 
restauranter, hoteller, kantiner, bensinstasjoner og offentlig virksomhet herunder 
Sykehuset Østfold og fengsler. 
Eiendomsforvaltning er viktig i gruppen. 
 
Hovedstrøm av varene skjer hovedsakelig ved: 
Varene kommer inn i varemottak – kontroll og sendes da til sentrallager for lagring, 
plukking – sendes regionallager – butikk – kunde. 
 
Svinnet har gått kraftig ned etter at lager og logistikk funksjonen ble flyttet til Vestby. 



Det har også blitt lite feilplukking etter investeringen i det automatiserte sentrallager.  
Investeringen kostet ca. kr 600 mill. 
Ikke alle funksjoner er automatisert av praktiske grunner, men roboter vil etter hvert 
kunne erstatte personene. Det er mest menn ansatt med 25 forskjellige 
nasjonaliteter. 
Arbeidet går på 3 skifts ordning. Man bruker mest paller av tre, men ønsker å kunne 
bruke mer paller i plast da tre medfører mye flis og støv. Man jobber kontinuerlig med 
logistikkforbedringer og nye løsninger. Forhandlinger med leverandører skjer hvert år.  
Vareartikler som har en lav omløpshastighet går ut, mens nye artikler kommer inn.  
Kontinuerlig prosess som skjer ut i fra definerte kriterier og kundebehov. 
 
Vi fikk en interessant og god omvisning i anlegget og fikk en innføring i varestrøm og 
plukkerutiner.  Etter omvisningen møttes vi igjen i konferanserommet med mulighet 
for å stille enda flere spørsmål. Korneliussen hadde aldri fått så mange spørsmål 
tidligere og det var han glad for. 
 
 
De medlemmene som hadde kjørt, skal få dekket kr 200,- fra klubbkassa.  
 

  

 

 



Referat fra klubbmøte 29. mars 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:    Pratemøte med quiz og pølser  
Fødselsdag: Per Løkkevik og Jørgen Winsvold 
Tilstede:   88,6%  
Referent:    Ivar Haug 
 
Presidenten ønsket velkommen til møtet og kunne innledningsvis fortelle den gode nyheten om at 
vi har fått et nytt medlem, Arne Sigurd Rognan Nilsen, som kommer fra Langhus RK. 
Videre kunne han fortelle at Jim Johansens gode søknad om bidrag til oppgradering av alleen 
ved Hafslund er blitt honorert med kr. 10.000,- fra tiltaksfondet i Rotary. 
 

Jørgen Winsvold hadde deretter et innlegg med fokus på våre sosiale 
arrangementer. I forbindelse med ”Ost- og Vin” mente Jørgen at det kunne 
være på sin plass med noe info om hva slags ost vi fikk servert; i det minste et 
skilt med opplysning om navnet på osten. 
For å sikre godt fremmøte, mente han at vi burde unngå å legge denne festen 
til vinterferieuka, noe flere var enige i. Han oppfordret også til at flest mulig 
meldte seg på årsfesten. 

 
Presidenten orienterte videre om Mozartfestivalen som foregår i tiden 21.-23. april. 
Den 23. april kl. 15.00 er det et arrangement i Skjeberg kirke hvor vår klubb er med-arrangør og 
det er viktig at alle som kan stiller opp her. 
 
Per Frode Rismark orienterte litt om møteprogrammet fremover.  

• 26. april er det ”Ut i det blå” med fremmøte kl. 15.30 

• 10. mai er det dugnad i Hafslund-alleen 

• 9. juni er det årsfest. 

• Neste onsdag (5. april) kommer Anette Frøyland for å fortelle om ”Øya” (ta gjerne med 
damene evt. gjester). 

 
Så ble det Sarpe-quiz hvor presidenten testet våre kunnskaper om kjente 
sarpinger innenfor idrett, kultur og næringsliv. 
 
Til sist hadde Herleik Rønningen en svensk historie om 
hvorledes bruk av en feil epost-adresse kan skape 
uante følger. 
 
 

 



Mimresiden! 
 

REFERAT FRA KLUBBMØTET 04.03.87 PÅ ØSTFOLD MEIERI  

MØTELEDER: PRESIDENTEN 

TILSTEDE: 25 MEDLEMMER HVORAV 8 HADDE FÅTT LOV TIL Å GÅ ALENE. 

BESØK I ANDRE KLUBBER: JENS HENRIK I SARPSBORG ( 

 

AFTENENS TEMA: OST OG RØDVIN 

 

Per Lied ønsket velkommen til Østfoldmeieriet. Etter et par meget raske 

saker v/Presidenten, bl.a. ble det minnet om at vi den 18. mars skulle 

besøke andre klubber, gikk man over til kveldens hovedtema. 

 

Aftenens viner var franske Chateau de i Thau og Cellier des Dauphins, 

Banda Azul fra Spania, Bairrada fra Portugal og Medea fra Algir. Etter 

Thor Otto's introduksjon (Vinmonopolets utsendte) følte også vi oss 

velorienterte, som normalt har lettere for å se forskjell på rødvin og 

hvitvin enn å smake forskjeller.  

 

Meieriets meget velassorterte ostebord og tilsvarende trivelig stemning, 

og selvfølgelig passelig rikelig med vin, bekom deltagerne absolutt 

glimrende.  

 

Som avslutning ble det loddet ut en flaske vin, til ca. 50 kroner. 

Enkelte deltagere kjøpte lodder for opptil 100 kroner, noe som Polio 

plus-prosjektet vil nyte godt av. 

 

HK 

 

Møte 11.03.87. 

Møteleder: Presidenten.  

Til stede: 24 medlemmer.  

Fødselsdag: Ivar 09.03.87. 

Program: Klubbråd. 

Fra guvernørens månedsbrev: Vi er registrert som 1000% klubb. 

Skjeberg var blandt 12 klubber med over 80% fremmøte i januar. 

Terje ville gjerne ha bevegelse i "død kapital" og frembød diverse 

rotaryeffekter. 

 

Fra komiteene: 

 

Programkoniteen har hatt 3 møter og skal ha 1 til. 

 

Arrangementskomiteen. Planla årsfesten til fredag 19. eller lørdag 20. 

juni. 

 

Månedsbladkomiteen har hatt 2 møter i 1. halvår og planlegger 1 til. 

Etter et lite down kom hele 3 aviser "ut" i dag. Bidragene fra medlemmene 

har vært få. Komitéform. burde komme med ledere. 

 

Yrkeskomiteen hadde tenkt seg møte med tema: "Ungdom og arbeidsledighet", 

men var uaktuelt før møte ble berammet. Fra idé til virkelighet kommer i 

stedet. 

 

Fest & kameratskapskomiteen. Flere møter. Tur med "Krabben" planlegges. 

Internasjonal komité. Arbeidet med Polio + og flyktningproblemet. 

Det er ikke bare referatet som er kort, det var litt kort det som kom 

eller ikke kom fra klubbene, men mens vi satt der og så ned, løftet 

Kolberg stemningen med noen herlige glimt fra Københavnertiden og med 

tanke på forestående tur ga han mange gode råd. 

 

K.V. 

 



Besøk i Ajax Rotaryclub i Canada. 
 

Jeg har tidligere orientert klubben om den årlige Rib-festen 
som Ajax Rotaryclub arrangerer sammen med naboklubben 
Pickering Rotaryclub i juni måned i en stor park i Pickering. 
Byen Ajax med sine 100.000 innbyggere og Pickering med 
ca. 90.000 innbyggere har to meget driftige klubber. 
Pickering er en frokostklubb og Ajax en lunchklubb. 
Pickering og Ajax er nabobyer og det er vanskelig å vite 
hvor grensen går når man kjører gjennom dem.   
Ligger ca. 4 mil øst for Toronto. 
De fleste klubber i Canada arrangerer årlig Rib-fester som 
gir store inntekter. Det er spesial-vogner med fult grill-utstyr 
som reiser rundt til klubbene (20 - 40 stands). Tidsrommet 1. 
juni til september. 
 

Rotaryklubbene selger selv øl, vin og mineralvann. I tillegg er det mye underholdning, andre 
arrangement og salgsboder. 
Det er i år 10. gangen disse klubbene arrangerer dette som går over 3 dager.  De har 
normalt 70.000 besøkende, men har vært oppe i 90.000. 
Inntekten ligger på 100.000 Canadiske dollar, men har vært oppe i 120.000 dollar. 
Parken låner de gratis av byen. 
Ajax-klubben arrangerer også Øl-fest med underholdning i en stor hall på en lørdag, en gang 
i året. Dette gir også gode inntekter. 
Og de arrangerer løp, 10 og 5 km en gang pr. år i september/oktober. Ca. 400 løpere deltar, 
deltakeravgift 10 dollar.  Alle deltakere får T-shirt og medalje. 
Pickering arrangerer bingo som gir en årlig inntekt på 70.000dollar. 
Pickering arrangerer også Musikk-festival for barn og ungdom med konkurranse og proffe 
dommere.  Her er det sponsorinntekter. All innkomst blir donert. 
Jeg besøkte Ajax-klubben 2 ganger i vinter, og Skjeberg R.K. bordstender ble overlevert på 
første møte. Jeg fikk med deres i retur som jeg har overrakt innkommende president som da 
ledet møtet. 
På det ene møtet overvar jeg at presidenten overrakte en sjekk på 60.000 dollar til 
Frelsesarmeen.  Byens lokalavis var tilstede og tok bilder. Leder for Rib-festen ble overrakt 
en utmerkelse av avisen. Jeg satt tilfeldigvis ved siden av ham ved lunchbordet. 
En caps med Rotaryhjulet og Ajax Rotaryclub ble jeg påspandert.  
Vi i Norge er stolte av landet vårt, men i Canada er de fult på høyde.  Hvert Rotary-møte 
starter med å synge nasjonalsangen «Oh Canada», stående vendt mot flagget som alltid er 
tilstede på møtet. Inkl. bespisning, så varer møtet ca. 90 min. 
 
Jeg kan nevne at i Pickering ligger et Atomkraftverk som jeg har besøkt.  Det har 6-7 
reaktorer og ble bygget i 1965. Skal trappes ned i 2020.  Dette er et av Canadas 18 
Atomkraftverk. 
Canada har også kullkraftverk, de planlegges avviklet i 2030. 

Rolf J Strand 

 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i mars 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 

 

Påskenøtter: 
 
Hva betyr disse forkortelsene i Rotary: (Svaret ligger på vår internside under QUIZ) 

3H 
AM 
CICO 
DG 
DGE 
DGN 
DICO 
GETS 
GSE 
IFFR 
INTERACT 
IPDG 
MOP 
NORFO 
PDG 
PETS 
PHF 
POLIOPLUS 
PP 
RI 
ROTARACT 
RYE 
RYLA 

 
 
 

Brandstorp, Kai Rønningen, Herleik 

Brevik, Per Erik Strand, Rolf Jul 

Laengen, Ole-Kr Sundby, Per 

Lystad, Tor Winsvold, Jørgen 

1/3 8/3 13/3 22/3 29/3 Snitt 

77,8 69,4 47,1 74,3 88,6 71,4 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni 

78,2 64,9 71,4    



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 

Et Rotary år går mot slutten. Distrikt- og  
RF-komitéen har jobbet på det jevne. 
 
Vi har i år sendt 2 kandidater til Ryla seminar 
på Fredriksten festning. Begge kandidater var 
fornøyd med oppholdet og de kommer på møte 
til oss, og forteller om sine erfaringer med 
oppholdet. 
 
8-13. juni kommer vår vennskapsklubb 
Welshpool Rotary Club på besøk. Det blir 
hyggelig å treffe våre venner fra Wales igjen. 
 
Årsfesten på Høysand 9.juni blir en hyggelig 
forbrødring mellom Walisere og 
Skjebringer i Rotary's ånd, håper vi. 
 
Turen til Lillehammer 11-13 juni håper jeg 
mange av våre medlemmer blir med på, det blir 
en fin opplevelse for oss og våre venner. 
Takk til Lasse & co, for arbeidet med Wales 
besøket. 
 
Internasjonalt arbeid er en viktig del av Rotary's 
virke. Kanskje skulle klubben diskutere GSE 
involvering igjen, med og sende ungdommer 
på utveksling internasjonalt. Vennskap over 
landegrensene skaper en fredeligere verden. 
 
Vi ser hva Rotary kan få til. Polio Plus har 
praktisk talt utryddet polio i verden. 
 
Noe og være stolt av. 
 
Distr. & RF komité. 
J.B 
 
 

 
Nr. 10 Årgang 41 
April 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

03.05 Eidsberg Sparebank v /Jon H Bjørnstad 

10.05 Dugnad i Hafslundalléen 

17.05 Møtefri 

24.05 Ikke fastsatt 

31.05 Ikke fastsatt 
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 5. april 2017 
 
Møtested:                   Skjeberg rådhus.     
Program:  Anette Frøyland fra TV-serien ØYA 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  10 gjester  
Tilstede:  77,1% 
Fødselsdager              Lasse Lundgård 3/4  
Referent:  Per Christian Solberg    

 
Annette tok oss med på en spennende reise, 
geografisk men også mentalt. 12 kvinner ble 
plassert på en gold, øde øy, på kysten av 
Panama. Det hadde vært 6000 søkere og det 
var en nøye utvelgelse gjennom intervjuer.  
Anette er i dagliglivet lærer på Hornnes skole, 
gift med 5 barn.  I februar i fjor reiste hun til 
Gardermoen og hun viste ikke hvor turen 
skulle gå videre.  Framme i Panama fikk 
deltakerne et 3-4-dagers kurs om hvordan 
man kan overleve på en øde øy. De ble så tatt 
ut til øyen og plassert der i det de sto og gikk i. 
Nå hilste de på hverandre for første gang.  
 
  

Den første store utfordringen var å kunne gjøre opp ild. Noe de var helt avhengig av 
for å kunne overleve.  Det var for eks. helt nødvendig å koke vannet. Å lage ild uten 
fyrstikker ble svært vanskelig. Det førte til at de måtte leve uten mat og vann i flere 
dager i 40 varmegrader, noe som ble vært utfordrende.  Anette skildret levende 
hvordan hun opplevde at angsten kom snikende mens de strevde. Til slutt lykkes de 
og da de så den første gnisten var det som om en ny verden åpnet seg. Det gav en 
stor glede.  Underveis levde de av det de fanget i naturen og deltakerne hadde et 
betydelig vekt-tap.  
 
Ganske snart reiste noen få av deltakerne hjem. Dette stabiliserte gruppen.  Når en 
av deltakerne som hadde stått Anette nær, måtte reise hjem pga sykdom ble hun 
svært sorgfull.  Alle opplevelser gikk ”rett inn”. Det var spennende å høre hvordan det 
er mulig for ”moderne mennesker” å overleve  ca en måned i villmarken og de 
utfordringene det førte med seg. Sett fra mitt ståsted var det enda mer spennende å 
høre om de mentale reaksjonene Anette fortalte om. Hun levde med lite søvn, mat og 
den hverdagslige tryggheten hun hadde hjemme. Det gjorde henne svært mottagelig 
for inntrykk fra den ytre verden. Anette opplevde en ny medfølelse for menneskene i 
verden som er frarøvet trygghet og å kunne dekke sine basale behov.   
 
Dette tror jeg er et allmenn-menneskelig erfaring. Materiell overflod kan lett gjøre oss 
mindre berørt av våre medmenneskers nød.  Anette tok oss med på en reise til 
Panama hvor hun viste oss hvordan det går an å leve i i ytterkanten av tilværelsen. 
Enda mer spennende var det å høre henne fortelle om sin indre reise og hvordan 
oppholdet hadde merket henne for livet, med et nytt blikk på medmenneskene.  



Referat fra klubbmøte 19. april 2017 
 
Møtested: Skjeberg rådhus.     
Program:  Elisabeth Varnes, fengselsprest i Halden Fengsel 
Møtt i andre klubber:  
Gjester:  Anna Grønnerød  
Tilstede: 78,4 % 
Fødselsdager: Lasse B 3/4 Svein Arne 9/4 og Hans Erik 15/4      
Referent:    Jørgen Winsvold 
 
Presidenten ønsket alle velkommen og gratulerte tre av medlemmene som hadde hatt 
gebursdag siden forrige møte. 
Så ga han ordet til Herleik som opplyste at neste møte som er ut i det blå, oppmøte kl. 
1500 på Quality Hotel. Så fikk Kai ordet og han reklamerte for Mozartfestivalen i Skjeberg 
Kirke 23. apr. Deretter ga Presidenten ordet til kveldens foredragsholder. 

  
Hun åpnet med å fortelle litt om seg selv, og 
fortalte at da tilbudet om denne stillingen dukket 
opp var hun i tvil om hun klarte oppgaven, men 
hun støttet seg til Pippi Langstrømpes motto: 
"Dette har jeg aldri gjort før, så det greier jeg helt 
sikkert" Dette ble et meget engasjerende 
foredrag om arbeidet med og sammen med de 
innsatte. Fengselet er på 300 da., 150 da. 
innenfor murene, disse er umulige å klatre over 
fra begge sider. Ansatte i kriminalomsorgen ved 
fengselet, 390 årsverk, samt konsulenttjenester 
og samarbeidene foreninger.  Kapasiteten er 
290 innsatte.  Det er bygningsmasse 2750 m2, 
her undervisningsbygg, idrettshaller, 
produksjons-haller, og idrettsanlegg med stor 
fotballbane, og et autorisert bilverksted, alt til 
opplæring oppbyggelse for de ansatte og 
innsatte. Hun fortalte om sitt daglige arbeid som i 
hovedsak bestod i samtaler med de innsatte og 
sjelesorg ordets videste forstand, og selvfølgelig 
andakter og underholdninger. Hun fortalte at 

høytidene var det tøffeste for de innsatte, og at mange av de slet med dårlig selvbilde og 
anger for hva de hadde gjort.  De innsatte var fra mange forskjellige land, og det var 
nødvendig ofte med tolk, som var utfordrende ved personlige, fortrolige samtaler.  Et 
problem som egentlig var mye mindre enn forventet var det var minst fire forskjellige 
hoved religioner.  Spesielt hadde hun et meget godt forhold til og samarbeid med 
imamen i Halden muhamedanske samfunn. 
 
De fleste av oss hadde vært på omvisning i Halden Fengsel like før åpningen og vi var da 
så imponert over den flotte standarden og tilbudene for klientellet at vi mye heller ville 
havne der enn på vanlige aldershjem, men etter å ha fått del denne gode 
fremstillingen av livet i fengselet virker det ikke like tillokkende. 



Referat fra klubbmøte 26. april 2017 

 
Møtested: Quality Hotell 
Program:  "Uti det blå" 
Møtt i andre klubber:  
Gjester:   
Tilstede: 74,3 % 
Fødselsdager:  
Referent:    Stein Juliussen 
 

Onsdag 26.april kl. 15.00 møtte 23 medlemmer i Skjeberg Rotaryklubb opp på 

parkeringsplassen ved Quality hotell på Grålum. Det var dagen for rotaryårets «Blå-tur». Det 

var bare Herleik Rønningen som visste hvor vi skulle dra. 

Vi fordelte oss i privatbiler og satt kurs for Moss, nærmere bestemt parkeringsplassen på 

kaia like ved fergeleie til Moss-Horten ferga. Vi gikk kl. 1600 om bord i en av de nyeste 

fergene og det ble et behagelig fjordcruise og de 30 minuttene til Horten ble unnagjort med 

en kaffe og en matbit og hyggelig prat blant medlemmene. 

På kaia i Horten ble vi møtt av en buss som skulle ta oss videre til målet for «Blå-turen». 

Noen begynte å gjette på hvor vi skulle.  «Foto.museum i Horten» - «Vikingeleiren i Borre».. 

Bussen kjørte av gårde sørover ut av Horten i et nydelig vår-vær. Videre gikk veien ut på E18 

og vi kjørte sørover mot Tønsberg. Hvor skal vi? «Torp flyplass» Hvalfartsmuseet i 

Sandefjord. Herleik smilte lurt, ingen hadde gjettet riktig, men hvor skal vi? 

Like ved avkjørselen til Tønsberg kjører vi inn på en sidevei, og plutselig tar bussen til 

venstre og vi er fremme ved målet: Olsen og Nauen Klokkestøperi. Ingen var i nærheten 

av å gjette dette. 

Vi ble geleidet til bedriftens eget Klokkestøperi-museum der vi ble møtt av en meget hyggelig 

guide,  Marit Jorde. Olsen og Nauen Klokkestøperi ble etablert i 1844 av Ole Olsen f. 

7.5.1806. Han lærte klokkestøperi i Tyskland. I 1830 kjøpte han gården Nauen utenfor 

Tønsberg, Olsen kjøpte gården Nauen og derfor ble det Olsen og Nauen Klokkestøperi. 

Det hele startet med å lage bjeller og klokker til hester. Og så utviklet det seg og den første 

klokken ble laget i 1849. De har levert ca. 3000 klokker til kirker over hele verden. 

Klokkene er laget av en blanding med 78 % kobber og 22 % tinn, bronse. Klokker er blitt 

laget i verden i over 5000 år. 

Olsen og Nauen har levert klokker til kirker, til gårdsdrift og gårder og til skip, særlig til 

hvalfangerbåter.  Hvalfanger Svend Foyn var en av de det ble levert klokker til. 

Vi fikk en fin gjennomgang av prosessen for å lage klokker, både fra vår eminente guide og 

fra en video om produksjon av klokker. Det er en lang og tidkrevende prosess som leder 

frem til en ferdig kirkeklokke. Klangen i klokkene er meget viktig.  Klokkene får en dypere 

tone ved å fjerne/slipe ned klokken. En feil tone på klokken og den må smeltes om og støpes 

på nytt. 



Medlemmene i klubben var lydhøre og imponert over det som ble fortalt om klokkestøperi på 

Nauen gård. Som vanlig haglet spørsmålene til guiden som svarte så godt hun kunne. 

Olsen og Nauen Klokkestøperi har levert klokkene til klokke spillet i Oslo rådhus, det var da 

Oslo fylte 1000 år i 1999. I forbindelse med klokkespill er det også snakk om finstilt teknologi.       

«Timeslagsklokken», den største klokken i Oslo rådhus veier 4000 kg. 

De har blant annet levert skipsklokken på «Christian Radich». Klokker til misjonsstasjoner 

over hele verden kommer fra Olsen og Nauen Klokkestøperi. 

Under krigen ble kirkeklokker støpt om til våren og ammunisjon, men det meste ble igjen 

støpt tilbake til kirkeklokker/klokker. 

Det er i dag 7.generasjon Olsen og Nauen som driver bedriften. 

Presidenten takket på vegne av klubben for et meget interessent foredrag. Presidenten 

foreslo at vi skulle kjøpe en klokke til klubben, slik at møtene heretter starter med 

klokkeklang. 

Etter foredrag og omvisning ble det muligheter for å kjøpe med seg en bordklokke hjem og 

mange av medlemmene benyttet denne sjansen. 

Så bar det av sted med bussen tilbake til fergekaien i Horten. Vi gikk rett inn på fergen og kl. 

1830 var vi på vei tilbake til Moss. Det var 23 medlemmer som var meget fornøyd med valg 

av «Blå-tur» sted. 

En takk til Herleik Rønningen som tok oss med til denne spesielle produksjonsbedriften. 

En liten historie fant jeg på en av tavlene i Klokkestøperi-museet. 

I den store domkirken i Cuzco i Peru skulle de støpe en ny storklokke. Sagnet forteller at en 

fattig indianerkvinne ofret sitt nyfødte barn når de skulle støpe denne klokken. Det var en 

overlevering fra inkaenes tid, at menneskeblod måtte ofres for at klokken skulle få en virkelig 

finklang. Og det sies at om denne klokken at når den julenatt sender sine praktfulle toner 

utover Cuzcoanerne, ja så kan man høre sangen fra søte melodiske barnestemmer. 



Mimresiden 
 

REFERAT FRA MØTE 8.4.1987 

Tilstede : 24 medlemmer og en gjest 

Gebursdager: Svein A og Thor 

Besøk i andre klubber: Oddvar W., Rakkestad. 

 

Kveldens foredragsholder var Thor Gamst som i ord og bilder tok oss med i 

seilbåt over Nordsjøen. 

Selve turen kom i stand fordi Thor Gamst hadde kjøpt seg ny båt (36 fot 

Omega) og gjerne ville teste både båten og seg selv ved å seile fra 

Skjeberg-kilen til Shetland. Under forutsetning av at man nådde målet, 

var det også hensikten å returnere på samme måte. 

Strekningen på ca. 490 nautiske mil ble startet opp med et mannskap på 6, 

hvorav 2 hadde brukbar erfaring fra seilerlivet, 2 kunne karakteriseres 

som havende "noe erfaring" mens to var mer eller mindre blanke. Det man 

imidlertid savnet av erfaring og kompetanse, tok man igjen ved pågangsmot 

og dristighet. 

Til tross for sterk motvind i starten og derved 12 timers forsinkelse ved 

Lindesnes, nådde båten Shetland kun litt i overkant av den forventede tid 

på 3,5 døgn. Godt gjort! 

Østfoldingene tilbragte 2,5 døgn på Shetland hvor de fikk en meget 

vennlig mottagelse og hvor tiden bl.a. ble brukt til nødvendige "små-

reparasjoner" av båten. 

Hjemturen gikk uten større problemer og mannskapet er i dag mange 

erfaringer og en flott video-film rikere. 

B.E.Th. 

 

 

Spiller en stor rolle 
 

PolioPlus 

 

En eldre mann spaserte langs stranden da han fikk øye på en liten gutt 

som plukket opp gjenstander og kastet dem i vannet. "Hva gjør du?" spurte 

den gamle mannen. "Disse sjøstjernene er skyllet opp på land, og hvis de 

ikke kommer ned i vannet igjen, dør de," svarte gutten. 

Da han så at det lå tusentalls sjøstjerner på stranden, sa mannen: "Du 

kan aldri redde alle disse sjøstjernene, så hva spiller det for rolle?" 

Gutten så ned på sjøstjernen som han holdt i hånden, og sa: "Jo, for 

denne her spiller det stor rolle." 

 

POLIO PLUS forteller en lignende historie: Det er lett å bli overveldet 

av oppgavens omfang, men for hvert barn som ellers skulle ha gått gjennom 

polioens lidelser og nød, SPILLER DET EN STOR ROLLE. 

 

Fra et ukebrev. 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i april 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 

 
 

 

Disse var på Mozartfestivalen i Skjeberg Kirke søndag 23. april. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prøysen kunne si det han: 

Han forteller om ei gammal kjerring som var så gammaldags at ho var forut for si tid. 

Brandstorp, Kai Rismark, Per Frode 

Enger, Ole Rønningen, Herleik 

Grønnerød, Jens B Strand, Rolf Jul 

Gundersen, Einar Sundby, Per 

Johansen, Jim Trapness, Thor Otto 

Kjuus, Steinar Vastveit, Kåre 

Lystad, Tor Westberg, Jens H 

Pehrsen, Morten Winsvold, Jørgen 

5/4 12/4 19/4 26/4 Snitt 

77,1 påske 78,4 74,3 76,6 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni 

78,2 64,9 71,4 76,6   



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 

Månedsbrevet vårt er klubbens historie. Det er 
ganske unikt i Rotarysammenheng, at møter og 
begivenheter er så godt dokumentert som hos 
oss i Skjeberg RK. 
 
Jeg har vært så heldig å få være med på 
mange av disse opplevelsene siden jeg ble 
opptatt i klubben i 1982. 
 
Månedsbrevet har holdt den samme standard, 
og de siste årene, det samme utseende som vi 
alle er vant med. Innholdet kunne nok vært litt 
mer variert og vi kunne vel ønske oss mer stoff 
fra våre medlemmer. Noen av oss er fortsatt 
yrkesaktive og reiser en del, noe som klubben 
kunne få del i gjennom et lite referat av og til. 
 
Pensjonistene reiser vel også ganske ofte, og 
det hadde vært fint om noen flere kunne dele 
med seg sine opplevelser med et lite innlegg i 
månedsbrevet. 
 
Vi har etter hvert også fått en egen facebook -
side som drives av vår alltid energiske Rune L. 
Det hadde vært fint om så mange som mulig 
bruker denne siden, da det kommer stadig noe 
nytt stoff om oss selv, eller generelt om Rotary. 
 
I tillegg har vi vår egen webside som brukes 
flittig og via den kan medlemmene gå inn på 
enten My Rotary eller via vår internside til 
Rotary medlemsnett som i utgangspunktet er 
erstatningen for den "gamle" matrikkelen. 
 
Uansett om vi vil eller ikke er det slutt på å 
stensilere eller kopiere papirutgaven av 
månedsbrevet, så her er det bare å følge med 
i den digitale verden. 
PS! I september er det slutt på FM radioen! 
PEB 
 

 
Nr. 11 Årgang 41 
Mai 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

09.06 Årsfest med gjester fra Welshpool Kl. 18.30! 

14.06 Vi møtes på torget. Garden kommer! 

21.06 Innk President Morten 

28.06 Protokoller og presidentskifte 

 Juli måned er møtefri! 

 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 3. mai 2017 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus    
Program:  Eidsberg Sparebank v/ Jon Harald Bjørnstad 
Møtt i andre klubber: Tune Rotary – Jens H Westberg 
Gjester:  Arne Nilsen  
Tilstede:  78,4 % 
Fødselsdager:  Morten Persen – 29.04   
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 

Vår president Ole Enger åpnet møtet og ønsket alle 
velkommen.  Ny møteklokke fra klokkestøperiet i Vestfold 
ble tatt i bruk. 
 
Øistein Brodahl orienterte om kommende årsmøtefest den 
9. juni på Salt Restaurant i Høysand. Det vil skje i normale 
former med besøk fra Rotaryklubben Wales.   
Kostnaden vil være til selvkost, men opplegget skal 
diskuteres i nemnden. Påmeldingsliste ble sendt rund under 
møtet. 

 
Dugnad Hafslundsparken onsdag den 9. mai Jim orienterte og ba om at 7 - 8 
personer tar med seg rake og spade/skuffe. Jim ordner med trillebår og eventuelt 
annet som trengs. Hovedoppgaven er å så til plen og rydde. Det vil bli servert 
rømmegrøt. 
 

Foredrag av Bjørnstad om Eidsberg Sparebank. 
Fortalte litt om seg selv og hvorfor Eidsberg 
Sparebank. Banken ble etablert i Sarpsborg 
02.05.2006 ved siden av Grønberg Bua. Har 
vært i Sarpsborg i 11 år. Og startet med 2 
ansatte. Bjørnstad er opptatt av idrett – fotball og 
i den forbindelse lagspill og dette har han tatt 
med seg inn i banken. I dag er man 11 ansatte 
og har planer om å ansette flere. 
 
Banken avdeling Sarpsborg har stor pågang av 
kunder fra de store bankene som DnB og 
Nordea.  Årsaken kan være at kunden kan 
komme til banken og treffe personale med 
serviceinnstilling og kompetanse og få hjelp og 
råd. 
Man er opptatt å ha en lønnsom vekst – bygge 
sten for sten og ha i fokus fornøyde kunder. Ca. 
4 mill. av overskuddet går til lag og foreninger i 
lokalmiljøet.  

  



Kjøpte opp Aktiv Eiendomsmegling i 2013.  Man ønsket å ha flere ben å stå på. 
Banken tilbyr flere produkter som forsikring, pensjon og kapitalplassering gjennom 
Terra – gruppen. 
 
Alt skal samles under et tak og kontorene vil bli flyttet til Karl Johansgate. (tidligere 
legevakten) Det er viktig å ha en felles plan over økonomien hos kunden ved for 
eksempel opptak av lån.  
 
Status for 2016:  
Jevn vekst på alle områder med 706 nye kunder. 
Utlån økte med 23,4 % (414 kunder) 
Innskudd økte med 41,2 % (210 kunder) 
Ble årets bank i Terra – Gruppen blant 72 banker. 
 
Det er ansatte i banken som skaper denne veksten og tilfredsheten og ikke navnet 
som ikke er spesielt spennende. Totalkapitalen er på ca. 5 milliarder 
Fremtiden er nok at kontanter er ut, men banken har en automat for innskudd.  Ikke 
vekslingsautomat. 
 
Har inngått samarbeid med andre banken i Vipps løsningen. 
God egenkapital dekning på 22 % av totalkapitalen og driver lønnsomt. 
Rentemarginen er på 2,39 % som anses å være bra. 
Ved flyttingen vil banken få all aktivitet på et plan. Åpner i de nye lokalene den 12. 
juni. 
 
Stolt av hva man har fått til, men vil etter hvert møte et tak for vekst og da er det 
viktig å ha flere produkter enn bare utlån. 
Eika Kapitalforvaltning er et område i gruppen. 
 
Forbrukslån er dyrt og farlig og da er det viktig å ha en bank som kan gi gode råd og 
få med helheten i den økonomiske situasjon. 
 
Teknologien og digitalisering er i utvikling i bankene og for seniorene er det viktig å 
følge med i denne verden sånn at man ikke blir helt hjelpeløse. Det vil gjøre 
alderdommen lettere. Brevgiro er helt ut og er meget dyrt å bruke. 
 
DNB har sagt opp avtalen med Norge Gruppen når det gjelder bank i butikk. 
Drømmekunden er en kunde som har flere produkter i banken. 
Banken tilbyr samme korttyper som andre banker og bruk i Norge er gebyrfrie. 
 
 



Referat fra klubbmøte 10. mai 2017 
 
Møtested:  Hafslund alléen    
Program:  Dugnad  
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen  
Tilstede: 68,6 % 
Fødselsdager:  Ingen   
Referent:  Per Henrik Eriksen    
 

Dagens dugnad besto av å rake og såing av alléen. 
Til tross for øs pøs regnvær møtte 24 stk. Det ble en bløt og klinete seanse for de 
som hadde møtt opp. De fleste hadde skikkelig fottøy, dvs. gummistøvler eller 
"pælær". De som kom med noe dårligere ble beordret på gressbakken med litt 
rydding. Ingen klaget på været og humøret var på topp. 
 
Etter hvert som støvler og kropp ble mer og mer våte og rakingen var unnagjort og 
bøtta med såkorn var tom, samlet vi oss rundt Jim som fortalte litt om historien til 
aléen og broen mellom Hafslund og Hafslundsøy. Historien stod også på trykk i SA 
noen dager senere. (Se sistesia) 
 
På grunn av regnet og ganske våt leire, tok Øystein B en sjefsavgjørelse og beordret 
alle tilbake til Rådhuset for å innta dugnadsmaten som i år, som alle år, besto av 
rømmegrøt og rød saft og en kopp kaffe. 
 
 



Referat fra klubbmøte 24. mai 2017 
 
Møtested: Skjeberg rådhus    
Program:  Kaste på stikka  
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Arne Nielsen  
Tilstede: 72,2 % 
Fødselsdager: Ole Enger 11/5   
Referent: Per Chr. Solberg     
 

Programmet denne dagen var å kaste på stikka. Undertegnede hadde glemt 
barndommens kunster. Derfor var det kjærkomment at Jørgen gav oss tydelig (og 
bestemt) informasjon om spillets gang.  
 
Vi ble delt opp i fem lag. Jørgen hadde også med 5-øringer til alle, og vi fikk 5 stk 
hver oss.  I barndommen til de fleste av oss (pensjonister) hadde vi jo kunnet kjøpe 
fem karameller for den summen. Det ble derfor en nostalgisk opplevelse å stå med 
en 5-øring i hånden igjen.  På vår gruppe var det gjesten vår Arne Nilsen, som ble 
den suverene vinneren.  
 
Hver av gruppevinnerne fikk en premie som var en vanntett plastpose til mobiltelefon. 

 
 
 

 

 

 



Referat fra klubbmøte 31. mai 2017 

 
Møtested:  Skjeberg rådhus 

Program:  Referat fra RYLA 

Møtt i andre klubber:  

Gjester:  Arne Nilsen 

Tilstede: 64.9 % 

Fødselsdager:  Per Sundby 

Referent:  Jørgen Winsvold 

 

  

Innkommende President ledet møtet.  Det ble opplyst at årsfesten starter kl. 18.30 
og vil koste kr. 365,- som skal betales på forskudd. 

 
Så ble ordet gitt til de to av klubbens RYLA 
kandidater dette Rotaryåret, Olav Lilleng og 
Lars Kristian Østby, som begge er utdannet 
økonomer. 
De ga et engasjert referat fra seminaret som 
de hadde deltatt på. Seminaret gikk over fire 
dager og besto av mange foredrag, 
og oppgaver som deltakerne skulle løse i 
grupper.  De fortalte om foredragene og sa 
at de var av fantastisk god kvalitet, og var 
engasjerende.  Spesielt fortalte de fra det 
første som var fra en innvandrerkvinne som 
hadde opplevd mye forferdelig på veien til 
vårt land.  Hun pratet om integrering og var 

engasjerende for at det var viktig å være positiv og alltid prøve å se saken fra 
motpartens side. 
 
Guvernøren i Rotary fortalte om Rotarybevegelsen, dens formål og idé, og at man 
hadde mulighet til å møte opp i klubber i hele verden om man var på reise. 
 
De hadde et foredrag om å starte bedrifter av Jan Storhaug og fikk vite at i den nye 
verden var det viktigste at man behersker alle digitale hjelpemidler. 
 
Et foredrag ved Pedersen fra Olympiatoppen, som bl.a. fortalte viktigheten av å 
kunne jobbe i team og være nøye med planlegging. 
 
Det var flere flotte foredrag og de mente at slike seminarer var en meget god og 
viktig kilde til at vi kunne få ungdommen til å bli medlemmer i Rotary. 
 
Til slutt fortalte de om foredraget fra en i fra forsvarets høyskole som sa at det var 
viktig for en leder å ha autoritet, men det viktigste var å lære seg å se individene og 
fortelle dem at de var sett. 
 
Avslutningen var middelalder måltid og oppholdet på festningen i Halden var prikken 
over i-en. 

 



Mimresiden 
 

 

 

Lederartikkel Mai 1987 

MAIDAGEN OG FLAGGET 

 

Lykkelige er vi som på den vakreste av årets dager, uansett vær, kan 

oppleve tusener av barn fra 90 Osloskoler vinke glade til kongefamilien 

med flaggene i tog forbi slottet, eller få et glimt av noen hundre 

bunadskledde barn og voksne, som med flagg og sammen med invandrere går i 

tog i Vestre Slidre, omgitt av vår herlige natur. 

Nasjonaldagen og flagget hører uløselig sammen. 

Nordahl Griegs dikt fra krigstiden understreker dette: 

"I dag står flaggstangen naken blant Eidsvolls qrønnende trær, men 

nettopp i denne timen vet vi hva frihet er-." 

 

Fra en kort. men hektisk flyktningetid i Sverige under siste del av 

okkupasjonen står den daglige appellen foran det norske flagget sterkt i 

minnet. 

 

Ingen av de som opplevde en slik stund følte at dette var anstaltmakeri. 

Når enkelte bygninger i distriktet vårt har nakne flaggstenger 17. mai, 

og nordmenn endog drar på handletur til Strømstad denne dagen, er det en 

hån mot landet. 

 

Nasjonalfølelse er bare av det gode, så lenge den ikke overdrives og står 

i veien for internasjonal forståelse og samarbeid. 

Thor A 

 

_________________________________________________________________________ 

 

Referat fra møte 20.05.1987 

 

Program: Korta på bordet i Wales 

 

Til stede: 26 medlemmer og 7 gjester (våre damer var invitert til møtet). 

Etter at presidenten hadde referert en del Rotarystoff, ble ordet gitt 

til Jørgen som fortalte om påsketuren til Wales. 

I egen bil reiste deltagerne til Gøteborg, derfra med båt til Harwich i 

England. Med bilen gikk så turen videre til Wales hvor de ble innkvartert 

hos venner i Welshpool Rotaryklubb. 

 

Jørgen og hans kone fortalte om opplevelsene under besøket, som varte i 

dagene lo-16/4. Det var ikke småtterier som deltagerne hadde opplevet. 

 

Kåre Vastveit, som også hadde vært med på turen, hadde tatt mange flotte 

bilder fra de stedene de hadde besøkt. Kåre viste fram bilder etterhvert 

som Jørgen fortalte fra turen. 

Referenten antar at alle vi som ikke hadde vært med på turen sikkert 

hadde gått glipp av en begivenhetsrik uke. 

 

 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i mai 

 
 
 
 
 
 

 

 
 

 

 
 

 
 
 
 

 
Utklipp fra SA mandag 15. mai  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Brevik, Per Lunde, Kjell 

Brodal, Øistein Pedersen, Hans Erik 

Johansen, Jim Vastveit, Kåre 

Juliussen, Stein Winsvold, Jørgen 

Kjuus, Steinar  

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

3/5 10/5 24/5 31/5 Snitt 

78,4 68,6 72,2 64,9 71,0 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni 

78,2 64,9 71,4 76,6 71,0  



     MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 

  
 

SKJEBERG ROTARYKLUBB 
 

Jeg husker godt at Past Pesident Stein sa på sin 
siste dag som president under kjedeoverrekkelsen: 
"Dette året har gått fort!"- Det hadde han helt rett i! 
Ved siden av henvendelser som kom inn fra 
distriktet og annet, så er det i hovedsak tre saker 
som har opptatt styret dette året: 
 
RF’s 100-års jubileum, sponsing av fem 
burmesiske flyktningbarns skolegang i Thailand og 
besøket fra vår vennskapsklubb i Welshpool. 
 
Når det gjelder det første, så minnet stadig Rotary 
sentralt om viktigheten av å synliggjøre oss og lage 
en fest som skulle feire jubileet. Pressedekningen 
ga oss profilering og årsfesten på  
Restaurant Salt på Høysand ga en verdig 
avslutning både for vårt Rotaryår og RF’s jubileum. 
 
Jeg er stolt av å ha kunnet representere en klubb 
som har mottatt et distrikt grant fra fondet. 
Skoleprosjektet for flyktningbarna er et prosjekt 
som er helt i startfasen, og som kan utvikles til å bli 
større med samarbeid av andre klubber.  
 
Vå klubb ble rost opp i skyene av vår 
vennskapsklubb da besøket var over. Det ble vi 
også av vår Distrikts guvernør, Johan Østby da han 
var på besøk i begynnelsen av året. 
Hvis vi satser på å holde kvaliteten på møtene 
oppe, og beholde den gode, kameratslige tonen 
ved like, så vil vi fortsatt være en klubb som har høy 
Rotarystandard. 
 
Dessverre har vi mistet vi et medlem ved Gunnar 
Roens bortgang. – Imidlertid ble et nytt medlem 
vervet, Arne Nilsen. Han skal være velkommen, og 
vi håper han vil trives hos oss. 
Takk for innsatsen til alle komiteene i året som var! 
Jeg ønsker lykke til for det nye styret  
og vår nye president, Morten Pehrsen. 
 
Takk for et lærerikt og hyggelig år! 
Presiden Ole Enger 

 
Nr. 12 Årgang 41 
Juni 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

 Juli måned er møtefri! 

02.08 Hagemøte hos Jim (Gjerløwsvei 11 H. Øya) 

09.08 Sommerminner hos Jens B Grønnerød 

16.08 Regnskap og busjett 

23.08 Klubbråd 

30.08 Pratemøte m/ quiz og 3. min 
 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Ole Enger 
Innk. President: Morten Pehrsen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Stein Juliussen 
Styremedlem: Øystein Brodal 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik - Per Henrik Eriksen – Hans Kr. Guslund 
Stein Juliussen – Ivar Haug – Per Chr. Solberg – 
Jørgen Winsvold 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 9. juni 2017 

 
Møtested:  "Salt" hotell i Høysand 

Program:  Årsfest med besøk fra Welshpool 

Møtt i andre klubber:  

Gjester:  11 personer fra Welshpool 

Tilstede: 59,5 % 

Fødselsdager:  Stein Juliussen 4/6 

Referent:  Per Brevik 

Igjen var det tid for årsfest og denne gangen sammen med våre Rotaryvenner fra Welshpool. 

Etter en velkomstdrink ble gjestene geleidet inn i den store salen er de ble møtt av Sangkoret 

Varden som var kveldens overraskelse. De ble godt mottatt og gjestene fikk til og med en 

egen velkomstsang med tilpasset tekst til Welshpool RC. 

Etter sangen fikk dirigenten, Tone Klemsdal, en velfortjent blomst og 

maten ble satt på bordene. Denne gangen en buffé med veldig god og 

variert mat som falt i god smak hos alle. 

Kveldens toastmaster, Kai Brandstorp, hadde lagt seg ekstra hardt i 

selen og forklarte kveldens meny på tre språk; norsk, engelsk og 

selvfølgelig walisisk. Det ble nok en del vanskelige uttalelser, men fikk 

"tommel opp" fra Ewan som visst forsto det meste av det. 

President Ole holdt en veldig fin 

velkomsttale, som ble etterfulgt av et 

opptak av vårt nye medlem, Arne Nilsen. 

Fadder var Per Chr. Solberg hadde mye 

godt å si om sin gode venn.  

Sekretær Ole Kr. Laengen leste opp 

årsberetningen på norsk og som vanlig 

en fyldig beretning om vår virksomhet i 

løpet av Rotaryåret.  

Presidenten i Welshpool RC, Mike Pepper, 

hadde også noen viktige synspunkter på vårt 

vennskap og var også inne på hvor viktig 

innsats Rotary har gjort i forbindelse med 

Polio Plus. 

Chris Townsend kom 

også med et artig 

innlegg, der han 

hadde med seg en 

gave til klubben. En 

stor pakke som 

President Ole hadde store problemer med å 

pakke opp. Det viste seg å være en sau i 

nesten full målestokk og ble nok litt overrasket 

over innholdet. 

Resten av kvelden gikk med til en koselig prat med våre venner fra Wales og de fleste forlot 

festen ved ti-tiden. 

Vi takker festkomitéen for en hyggelig kveld og søndag morgen var det tid for tur til Oslo og 

Lillehammer. 



Referat fra klubbmøte 14. juni 2017 
 
Møtested:    Sarpsborg Torv 
Program:   Garden kommer til byen 
Gjester:   Torvet fullt, så det var mange "gjester"  
Tilstede:   48,7%  
Referent:    Ivar Haug 
 
For de som var tilstede var det en fantastisk fin oppvisning av Gardens drilltropp. 
Tydeligvis var det mange gardister som svettet i sine svarte uniformer i varmen. 
Naturlig nok var det ingen klubbsaker som ble behandlet. 

 
3. Gardekompani øver hver 
vinter og vår inn et meget 
krevende drill- og 
musikkprogram kalt Oleadrillen. 
Dette programmet varer 20–25 
minutter og fremvises under en 
rekke turneer på alt i 
fra slottsplassen, store tattoo-
arenaer i utlandet til bytorg og 
idrettsplasser rundt i Distrikts-
Norge. 

 

 

 

 
Oleadrillen består som regel av følgende deler: 
Innmarsj – kompaniet marsjerer inn på banen med honnør til publikum/høyere befal. 
Avmelding til høyere befal dersom dette er relevant. 
Forflytning – kompaniet går til den formasjonen de baserer resten av drillen ut fra. 
Drilltroppens egendel – akkompagnert av musikktroppen går drilltroppen en drill. 
Musikktroppens egendel – musikktroppen går sin drill, mens Drilltroppen marsjerer til siden 
og står stille med våpenet "til foten". 
Drilltroppens stilledel – Drilltroppen går sin egen drill uten musikk. 
Midtparti – De 4 bakerste gardistene i de to midterste rekkene i drilltroppen utfører et av sine 
signaturstunts (antallet varierer fra år til år). Stuntet består i at de fremste gardistene kaster 
våpenet over ryggen til bakerste mann, som tar det imot og kaster det tilbake via gardistene i 
midten. 
Solodrill – Noen år går én eller flere av disse gardistene videre ut for å utføre solodrill etter 
midtpartiet– ved å utføre solotriks som å spinne geværet foran og/eller rundt seg selv. 
Fortsettelse av stilledelen – Etter midtpartiet fortsetter drilltroppen sin stilledel. 
Salutt – Hele drilltroppen fyrer av et løsskudd mot slutten av stilledelen for å markere slutten. 
Fellesdrill – Musikk- og drilltroppen går en drill sammen og ender i formasjon til 
trommestuntet. 
Trommestunt – Signaltrommer og slagverk spiller trommestuntet. 
Tilbakemarsj – Kompaniet går tilbake til posisjon for neste drill. 
Gammel jegermarsj – en fast drill som får kompaniet tilbake slik de sto etter innmarsjen. 
Drilltropp står nå på 2 rekker på hver side av musikktroppen, og ikke 4 som ved innmarsj. 
Tappenstrek og salme – signalkorpset spiller tappenstrek, etterfulgt av kompaniet som 
synger en salme. 
Avmelding til høyere befal dersom dette er relevant. 
Utmarsj – Musikktroppen marsjerer ut ved å turne (vrenge og gå gjennom seg selv), mens 
drilltroppen følger etterpå. 



Referat fra klubbmøte 21. juni 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Innk. Pres. Morten Pehrson om sitt Rotaryår 
Gjester:     
Fødselsdag: Øystein, Per Chr. og Ole Kr Laengen (70) 16/6  
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   73,7%  
Referent:    Per Brevik 
 
President Ole åpnet møtet og takket festkomitéen for et vellykket arrangement den 9/6 
sammen med våre Rotaryvenner fra Welshpool. De var veldig fornøyd med turen til Oslo og 
Vigelandsanlegget og til Lillehammer og Maihaugen.  
 

Morten Pehrsen fikk så ordet for å fortelle klubben om sine planer for sitt 
Rotaryår. 
 
Han hadde lagt merke til dette årets Guvernør som hadde tre viktige 
punkter som også Morten ville prøve å etterkomme; Service – Yrke og 
Det å gagne andre. 
 
Årets RI-President har mottoet: "Making a difference" som på norsk ville 
hete: Rotary utgjør en forskjell. 

 
 
Neste års 4 hovedmål vil være: 

• Obligatoriske aktiviteter 

• Støtte og styrke klubben 

• Fokusere på og øke humanitære prosjekter 

• Forbedre Rotary's omdømme og allmennhetens kjennskap til Rotary 
 
Det blir også en ny standard for komitéene i klubben: 
 

Programkomité Fest/kamerat. komité Rotary Foundation komité 

Hans Erik Pedersen Per Sundby Jim Johansen 

Kai Brandstorp Lasse Lundgaard Thor Otto Trapness 

Hans Kristian Guslund Jan Willy Damsleth Thor Ørseng 

Stein Juliussen Jens Grønnerød Øyvind Kjølberg 

Brynjulf Kjenstad Jørgen Winsvold Per Andersen 

 Per Inge Magnusen  

 Steinar Kjuus  

 Kåre Vastveit  

   

Prosjektkomité Omdømmekomité Medlemskapskomité 

Ivar Haug Per Brevik Per Halvorsen 

Kjell Lunde Per Frode Rismark Per Chr Solberg 

Per Henrik Eriksen  Herleik Rønningen Ole Enger 

Per Løkkevik Jens Westberg Thor Lystad 

Rolf Jul Strand Øystein Brodal Søren Pyntlund 

 Arne Nielsen  

 



Referat fra klubbmøte 28. Juni 2017 
 
Møtested:  Hos Jens B Grønnerød    
Program:  Årsmøte med presidentskifte og protokolloverrekkelser 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Gjester:  Ingen 
Tilstede:  67,6 % 
Fødselsdager:  Brynjulf Kjenstad 2376 og Einar Gundersen 29/6  
Referent:  Hans Kr. Guslund    
 

Møtet startet kl. 19,00 
 
Vår president Ole Enger åpnet møtet og ønsket alle velkommen.   
 
Vår nye møteklokke fra klokkestøperiet i Vestfold var i bruk.  Klubba var da pakket ned.   
 
Komiteledere fra avgående komiteer leste opp sine årsmeldinger og overrakte protokollene til 
de neste komiteledere.   l 
 
Fra programkomiteen ble bytte av lokaler tatt opp når det gjald festarrangementer.  Driver på 
golfklubben i dag vurderer å ta over i Odd Fellow.  Det kunne være aktuelt å følge etter eller 
eventuelt finne andre lokaliteter herunder Salt i Høysand. 
 
Fra opplysning og kommunikasjon ved Per Brevik ble det diskutert bruk av logo på brev samt 
bruk av foldere. I utsendte lister var det noe feil og nye vil komme i løpet av sommeren. 
 
Ole Enger takket for året som president. Det har vært givende og interessant.  Ikke så stor 
belastning som forventet, men forberedelse til hvert møte og måtte møte opp hver gang 
hadde vært en belastning. Årsmeldingen var blitt lest opp på årsfesten. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Deretter ble det gjennomført overrekkelse av nål, kjede og vin til påtroppende president 
Morten Pehrsen som takket for tilliten og sa noen velvalgte ord. 
Han overrakte en flaske vin til gamle Presidenten som takk for hans innsats.   
 
Rune Larsen leste opp raskt og effektivt årsmøte protokollen. 
Regnskapet blir gjennomgått og vedtatt i august. 
Opplyste om at signaturrett og prokura er nå i orden etter krav fra banken.  



 Åge H. Bjor, har forlatt oss. 
 

– Etter kort tids sykdom døde Åge Henry Bjor på Kalnes Sykehus 29.05.17.  Sjokk og 
sorg av alle som kjente ham. Selv ble jeg kjent med Rotarianeren Åge på møter vi 
hadde om prosjekt «Kongstanken» oftest i familiehjemmet over to år. Åges 
iderikdom, kapasitet og organisatoriske evner var imponerende. Han hadde god 
innsikt i det meste og kunne delegere. Smilet var hans «varemerke» og latteren satt 
løst. Det var alltid spennende, hyggelig og lærerikt.  

  
– Bisettelsen ble holdt 7. juni i Tune Kirke vakkert blomsterpyntet. Båren var dekket 

med markblomster, plukket av familien. Kranser og blomster fra klubber, foreninger, 
private, venner og kjente. Et imponerende blomsterhav. Svært mange sørgende 
fylte kirkebenkene. Prest Lisbeth H. Gregersen sørget for det formelle, men også 
Åges datter fortalte om en god far og oppveksten. To Rotarianere sammenfattet 
Åges tilknytning til Rotary og hans to års periode som guvernør. Etter en vakker 
bisettelse inne i kirken ble båren fulgt av familie og venner til hans siste hvilested på 
kirkegården. Takk Åge for mange gode minner!   

–  
Våre kondolanser går til hustru Astrid og familie. 

– Skjeberg Rotaryklubb, ved Jan W. Damsleth.   
   
      



Mimresiden 

 



Sistesia   

Statistikken  

100 % fremmøte i juni 

 
 
 
 
 

 
 

 

 
 

 
 
 
 

 

GOD SOMMER! 
 

 

Brevik, Per Rismark, Per Frode 

Enger, Ole Trapness, Thor Otto 

Laengen, Ole Kr. Vastveit, Kåre 

Lundgaard, Lasse Winsvold, Jørgen 

Juli-Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

63,8 71,4 77,1 78,0 58,9 69,8 

9/6 14/6 21/6 28/6 Snitt 

59,5 48,7 73,7 67,6 62,3 

Jan. Feb. Mars Apr. Mai Juni Snitt 

78,2 64,9 71,4 76,6 71,0 62,3 70,7 




